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خبــر

یادداشت

مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشهر گفت: ماهانه ۴۰۰ میلیارد تومان برای 

پرداخت مستمری، بیمه بیکاری، تعهدات کوتاه مدت و … هزینه می شود.

محمدجواد بازدر هوا ظهر دوشنبه در نشست با امام جمعه دیر، اظهار داشت: 

تأمین اجتماعی بوشهر در قالب طرح مرشدان و در راستای ارتقای سطح سلامت 

روحی، روانی و جسمی بازنشستگان و مستمری بگیران ....

مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشهر:

تامین اجتماعی بوشهر ماهانه ۴۰۰ میلیارد 
تومان هزینه می کند

بر اساس شاخص های 

آنلاین کیفیت هوا؛

کیفیت هوای جنوب 
استان بوشهر در 
وضعیت ناسالم 

قرار گرفت
و   ۱۰۲ شاخص  با  کنگان  شهرستان 

شاخص ۱۳۵  با  عسلویه  شهرستان 

گروه های  برای  ناسالم  وضعیت  در 

بررسی شاخص  دارند.  قرار  حساس 

آنلاین کیفیت هوا در استان بوشهر 

نشان می دهد که  ....

مدیر کل ثبت احوال بوشهر :

نزدیک به ۱۲ هزار
 کارت ملی هوشمند
 در بوشهر آماده 

تحویل است

شرکت مبلغ تضمین 
 در مناقصه )ریال(

 تاریخ بازگشایی
 پاکتها

 ن مهلتآخری
 کاتتحویل پا

 مهلتآخرین 
 خرید اسناد

مدت 
 دادارقر

د اولیه از فهرست برآور فراخوان شماره
 ریال() 1402اء پایه به

 ردیف موضوع

 ماه 5 07/08/1402 24/08/1402 25/08/1402 000/000/500/2
 شمسی

ساماندهی ضلع شرقی  969/480/333/48 2002005701000063
ء )بازار صفا، ان شهدابخیا

وده دخرمافروشان و مح
 شرق خیابان شهداء(

1 

 ماه 6 07/08/1402 23/08/1402 24/08/1402 000/000/500/2
 شمسی

 وجرای جدول بندی و کانیوا 801/577/941/45 2002005701000062
 2منطقه  معابرکوچه ها و در 

 (1،2،3)تنگک های 

2 

 ماه 6 07/08/1402 23/08/1402 24/08/1402 000/000/500/2
 شمسی

و یوناجرای جدول بندی و کا 801/577/941/45 2002005701000060
 2طقه معابر منها و کوچه در 

زاده، بهمنی،  )سرتل، امام
 ، مخبلند(خواجه ها

3 

 

آگهی تجدید مناقصه عمومی 
با توجه به اینکه شهرداری بندر بوشهر در نظر دارد مناقصه های حوزه های عمرانی را به پیمانکاران واجد صلاحیت و دارای شرایط 
مربوطه از سازمان های ذیربط را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( واگذار نماید، لذا از کلیه پیمانکاران واجد 
صلاحیت که دارای گواهینامه صلاحیت در رشته مربوطه و یا مجوزات و شرایط اعلام شده هستند دعوت می گردد مطابق 
جدول زمانبندی ذیل به  سامانه مذکور به آدرس www.setadiran.ir  مراجعه و نسبت به دریافت اسناد و مدارک  اقدام نمائید. 
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند. 

توضيحات: 
1- محل و آخرین مهلت تحویل اسناد: کلیه پاکات می بایست در مهلت مقرر ببه شرح جدل فوق در سامانه الکترونیکی دولت)ستاد( بارگذاری گردد. ضمناً 

اصل پاکت الف )تضمین شرکت در مناقصه( درمهلت مقرر به اداره امور قراردادهای شهرداری مرکزی تحویل و رسید دریافت نمایید. 
2- پاکتهای مناقصه در ساعت 13/ سیزده مورخ درج شده در جدول بازگشایی می شود. 

3- تضین شرکت در مناقصه می بایست به صورت ضمانت نامه بانکی یا ضمانت نامه صادر شده از مؤسسات غیر بانکی تحت نظارت بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی یا وراق مشارکت یا واریز وجه نقد به حساب سپرده شماره 1000181356907 پست بانک ارائه گردد. 

4- ضمناً متن آگهی در شبکه اطلاع رسانی شهرداری بوشهر به آدرس: www.Bushehr.ir درج گردیده است. ساير جزئيات و شرايط در اسناد مناقصه درج 
شده است. 

5- هزينه درج آگهي در دو نوبت به عهده برنده مناقصه مي باشد.
6- مدت اعتبار پیشنهادها 3/ سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد می باشد و تا سه ماه دیگر قابل تمدید خواهد بود. 

7- شهرداري در رد یک یا تمام پیشنهادها مختار است در این صورت سپرده ها مسترد خواهد شد. 
8- محل دریافت و تحویل اسناد سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد( و محل گشایش پیشنهادها سالن جلسات واقع در طبقه چهارم ساختمان مرکزی 

شهرداری بندر بوشهر می باشد. 
9- اطلاعات دستگاه مناقصه گذار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف: آدرس: بوشهر - ميدان شهرداري- شهرداري مركزي 

– طبقه دوم- اداره امور پیمان، تلفن: 077333340571 

10- اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس: 41934 – 021 دفتر ثبت نام: 88969737 و 85193768 

روابط عمومی و امور بین الملل شهرداری بندر بوشهر

آگهی شرکت در مناقصه عمومی )یک مرحله ای( 
شهرداری برازجان 

اجرای طرح ذیل مطابق فهرست بهای رشته آبیاری و زهکشی )انعقاد پیمان کارهای آبیاری و زهکشی ....( بوده 

و از آن تبعیت می  کند.

ف 
دی

ر

نوع طرح شرح پروژه 

شماره فراخوان 

)شماره ثبت در 

سامانه (

حداقل رتبه 

مبلغ برآورد )ریال( 

)فهرست بها 

)۱۴۰۲(

مبلغ تضمین  

)ریال(
شرح عملیات

1

اجرای دیوار 
حفاظتی حد شمال 

سی ان جی ۲۸ 
هکتاری و اجرای 
دستک اطراف پل 

بودجه داخلی 

)عمرانی( 

سال ۱۴۰۲ 

 ۲۰۰۲۰۹۰۷۶۸۰۰۰۰۱۵
آبیاری و 

زهکشی  ۵ 
۱۹،۹۹۹،۵۴۷،۴۵۳۹9۹,۹۸۰,۰۰۰

اجرای دیوار حفاظتی 
حد شمال سی ان جی 
۲۸ هکتاری و اجرای 
دستک اطراف پل در 

شهر برازجان

مدارک لازم جهت دریافت اسناد: 

▪ هزینه خرید استاد رایگان می باشد. 
▪ مدت اعتبار پیشنهادها سه ماه از تاریخ افتتاح پیشنهاد بوده و شهرداری در رد یا قبول هر یک از  

پیشنهادها مختار است. 

▪ سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به معامله در اسناد مناقصه مندرج است. 
▪ مدت اجرای پروژه ۵ ماه و تخصیص پروژه از محل بودجه داخلی )عمرانی( سال ۱۴۰۲ شهرداری برازجان 

▪ ضمانتنامه شرکت در مناقصه فقط به صورت ضمانتنامه بانکی به نفع شهرداری برازجان می باشد. 
▪ تمامی مناقصات در سامانه ستاد ثبت شده و تمام مراحل فروش تحویل و بازگشایی اسناد به صورت 

تمام الکترونیکی انجام خواهد شد. 

زمان اولین انتشار آگهی/ ارسال به صفحه اعلان عمومی: ساعت ۱۶ روز یک شنبه 1402/07/30 

پایان مهلت دریافت اسناد: ساعت ۱۲ روز یک شنبه 1402/08/07 

مهلت ارسال پاکت های پیشنهاد: ساعت ۱۲ روز چهارشنبه 1402/08/17 

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت ۱۰ صبح روز شنبه 1402/08/20

زمان اعتبار پیشنهاد: 1402/11/20

مکان بازگشایی پاکات: برازجان - بلوار شهید مزارعی - میدان شهدا - ساختمان شهرداری - طبقه دوم - 

اتاق شهردار 

شهرداری برازجان

استاندار بوشهر: 

ســاخت »آزادراه شیــراز- بــوشهــر« آغـــاز می شــود

زجر رانندگان بوشهری در صف های بنزین

شغلِ تمام کارگران ساختمانی 
سخت و زیان آور است

سختی 
بی پایان 

کار

واکنش جولیا بطرس 
مسیحی به جنایات 
رژیم صهیونیستی

پرواز تهران به بوشهر
 و بالعکس با ورود 

دستگاه قضایی برقرار شد

میزان افزایش حقوق
 و عیدی کارمندان 
در ۱۴۰۳ اعلام شد

نوبت اول

1402081273

1402081274

نگاهی به کتاب 
»زنان تنگستان« 
 از مرتضی کرمی

بشیر علوی 



 سال  پانزدهم  شماره     2334  سه شنبه 2 آبان ماه  21402

خبـــــــر
خبــــرخبــــر

....................................................................

الزام انجام مطالعات پدافند غیرعامل 
در طرح های توسعه ای بنادر بوشهر

 

مدیرکل بنادر و دریانوردی استان بوشهر گفت: در اقدامی 

مهم و هوشمندانه الزام به انجام مطالعات پدافند غیرعامل 

شده  دیده  استان  این  بنادر  توسعه  های  طرح  تمام  در 

است.محمد شکیبی نسب روز یکشنبه در نشست بررسی 

مطالعات پدافند غیرعامل بنادر استان بوشهر با گرامیداشت 

هفته پدافند غیرعامل اظهار کرد: نقش حمل و نقل دریایی 

و بنادر در زنجیره تامین بر کسی پوشیده نیست.وی افزود: 

انجام بیش از ۹۰ تجارت خارجی کشور به لحاظ وزنی و بیش 

از ۷۵ به لحاظ ارزشی نشان از اهمیت، حساسیت و ضرورت 

توجه خاص به بنادر و حمل و نقل دریایی است.مدیرکل 

بنادر و دریانوردی استان بوشهر تصریح کرد: به فراخور این 

اهمیت در ابتدا از کارکنان اداره کل بنادر و دریانوردی استان 

بوشهر انتظار است با حساسیت و دقت تمام ریسک های 

موجود در بخش ها و تجهیزات استراتژیک را شناسایی و 

طرح های جایگزین آنها را مشخص کنند. شکیبی نسب 

ادامه داد: از حیث عملیات های خرابکارانه و حوادث طبیعی 

مانند سیل و طوفان باید مطالعات انجام شده در حوزه 

پدافند غیرعامل در زیرساخت ها و کانال های دسترسی 

در حوزه  مطالعه  کرد:  بیان  وی  لحاظ شود.  استان  بنادر 

پدافندغیرعامل باید به شکل کامل کاربردی باشد تا برنامه و 

خروجی لازم از این مطالعات استخراج و همچنین مدیریت 

تمام ریسک ها در آن دیده شود.مدیرکل بنادر و دریانوردی 

استان بوشهر تاکید کرد: در تدوین مطالعات پدافندغیرعامل 

باید برای راهبری مدیریت تمام ریسک ها مدنظر قرار گیرد 

و همچنین پیش بینی تمام ریسک ها و طرح های جایگزین 

آن در صورت بروز سوانح مشخص شود.شکیبی نسب ادامه 

داد: اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر در حوزه پدافند 

غیرعامل مفتخر به استفاده از ظرفیت جامعه دانشگاهی است 

تا از این طریق تجربه ارزشمند بنادر مختلف جهان و کشور 

به شکلی کاربردی در بنادر استان بوشهر پیاده سازی شود.

وی گفت: فرایند تدوین مطالعات پدافندغیرعامل بنادر استان 

بوشهر نیز با بهره گیری از ظرفیت جامعه دانشگاهی اکنون در 

دست اقدام است.

.....................................................................................

کشف لاشه ۴ رأس قوچ و میش از 

شکارچیان غیرمجاز در استان بوشهر

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان بوشهر با اشاره به 

شناسایی و دستگیری شکارچیان غیرمجاز گفت: محیط بانان 

موفق به دستگیری ۶ متخلف و کشف لاشه ۴ رأس قوچ و 

میش در منطقه شکار ممنوع دشتستان شدند.عبدالرحمن 

مرادزاده در گفت وگو با خبرنگار تسنیم در دشتستان،با اشاره 

به رصد شکارچیان در منطقه شکار ممنوع کوه سیاه، اظهار 

داشت: این منطقه شکار ممنوع یکی از زیستگاه های غنی 

و ارزشمند و دارای انواع گونه های گیاهی و جانوری و تنوع 

زیستی مطلوب است.وی با بیان اینکه کوه سیاه به عنوان 

منطقه شکار ممنوع تحت حفاظت سازمان حفاظت محیط 

زیست قرار دارد گفت: منطقه کوهستانی کوه سیاه در بخش 

گونه های  انواع  زیستگاه  دشتستان  شهرستان  بوشکان 

جانوری مانند کل و بز، قوچ، میش، پلنگ و پرندگان نظیر 

کبک و تیهو است.مدیر کل حفاظت محیط زیست استان 

بوشهر با اشاره به کشف لاشه های جانوران تحت حمایت 

در بوشکان دشتستان گفت: محیط بانان موفق دستگیری 

متخلفان و کشف لاشه انواع جانوران از شکارچیان غیرمجاز 

در منطقه شکار ممنوع بوشکان دشتستان شدند.

خبــــــر

خبــــــرخبــــــر

خبــــــر

رئیس کل دادگستری استان بوشهر از برقراری پرواز تهران به بوشهر 

و بالعکس با ورود دستگاه قضایی برای اولین بار در کشور خبر داد.

مهدی مهرانگیز با اشاره به ورود دستگاه قضایی استان در راستای 

دچار  بوشهر  استان  در  پروازی  گفت: خدمات  عامه  حفظ حقوق 

کمبود هایی بود که موجب نارضایتی زیاد مردم استان شده بود که 

با ورود دستگاه قضایی به این موضوع اقداماتی صورت گرفت که در 

این راستا با پیگیری ها و جلساتی که با مسئولین سازمان هواپیمایی 

کشور و مسئولین شرکت هواپیمایی چابهار صورت گرفته شد تا 

جایی که امروز با همکاری سازمان هواپیمایی کشور و این شرکت 

شاهد برقراری اولین پرواز تهران به بوشهر هستیم و پیگیری های 

دستگاه قضایی، امروز این پرواز در بوشهر بر زمین نشست که این 

امر مورد رضایت مردم قرار گرفته شد.

رئیس کل دادگستری استان بوشهر ضمن تشکر از مدیرعامل شرکت 

اندازی خطوط پروازی تهران بوشهر  راه  هواپیمایی چابهار جهت 

تصریح کرد: با شرکت های دیگر هواپیمایی هم رایزنی هایی شده 

و جلسات مختلف برگزار شده است که علاوه بر افزایش پرواز های 

تهران به بوشهر و بلعکس ان شاالله به زودی شاهد افزایش خطوط 

پروازی به نقاط مختلف کشور نیز باشیم.

وی در ادامه به اضافه شدن پرواز های خارجی نیز اشاره کرد وگفت: 

در صدد هستیم با پیگیری و رایزنی های لازم خطوط پروازی مستقیم 

بوشهر به نجف اشرف و بلعکس را راه اندازی کنیم که ان شاالله در این 

مورد نیز به زودی این امر محقق شود و مردم شریف استان بتوانند 

از این خدمات پروازی نیز بهره مند شوند.

مهرانگیز تصریح کرد: در خصوص راه اندازی خطوط مستقیم پروازی 

از بوشهر به کشور دبی و بلعکس نیز پیگیر هستیم که اگر در این 

مورد نیز با شرکت پروازی به تفاهم برسیم این خطوط پروازی نیز به 

پرواز های خارجی فرودگاه بوشهر اضافه می گردد.

رئیس کل دادگستری استان بوشهر با اشاره به اینکه این اقدامات 

بوشهر  استان  در  پروازی  خدمات دهی  سطح  بالابردن  جهت 

انجام شده است اظهار داشت: استفاده کردن از حمل و نقل ایمن 

و با کیفیت یکی از مصادیق حقوق عامه است که در این راستا 

پیگیری های لازم جهت استفاده از این خدمات توسط دادگستری 

استان بوشهر همچنان در دستور کار قرار دارد.

با ورود اولین هواپیمای پروازی تهران به بوشهر از شرکت هواپیمایی 

چابهار مورد استقبال مسئولین قرار گرفت که با اهدای گل از خلبان 

و همکارانش تقدیر به عمل آمد.

از  بیش  بوشهر گفت:  فارس  کتابخانه عمومی خلیج   مسئول 

۱۲۰ نفر از اعضای کتابخانه عمومی خلیج فارس شهر بوشهر در 

آزمون های سراسری سال ۱۴۰۲ پذیرفته شدند.

داشت:  اظهار  خبرنگاران  جمع  در  دوشنبه  ظهر  دارابی  افسانه 

از اعضای کتابخانه عمومی خلیج فارس شهر  نفر  از ۱۲۰  بیش 

بوشهر در کنکور سراسری و آزمون وکلای دادگستری سال ۱۴۰۲ 

پذیرفته شدند.

تبریک  ضمن  بوشهر  فارس  خلیج  عمومی  کتابخانه  مسئول 

از اعضای  به پذیرفته شدگان، اظهار کرد: این پذیرفته شدگان 

فعال کتابخانه هستند که به صورت مداوم از سالن های مطالعه 

عمومی و خصوصی این کتابخانه استفاده می کنند.وی با بیان 

اینکه سالن های مطالعه کتابخانه عمومی خلیج فارس فضاهای 

بسیار خوبی جهت آماده سازی داوطلبان کنکور می باشد، افزود: 

مطالعه  سالن   ۲ شامل  بوشهر  فارس  خلیج  عمومی  کتابخانه 

عمومی خواهران و برادران به صورت مجزا است که هر سالن 

ظرفیت ۸۰ نفر را دارد.وی با بیان اینکه سالن های این کتابخانه 

به  اعضا  شخصی  وسایل  جاگذاری  جهت  کمد   ۱۸۰ به  مجهز 

صورت مجزا در دو بخش برادران و خواهران است، ادامه داد: 

این کتابخانه همچنین دارای سالن های مطالعه خصوصی نیز 

خواهران  بخش  و  نفر   ۲۰ ظرفیت  برادران  بخش  که  هست 

ظرفیت ۱۷ نفر به صورت اتاق های ۲، سه و چهار نفر را دارا است.

دارابی تصریح کرد: این موفقیت ابتدا نتیجه زحمات و تلاش 

و  تلاش ها  حاصل  بعد  مرحله  در  و  آموزان  دانش  این  خود 

کوشش های کتابداران، پرسنل کتابخانه عمومی خلیج فارس و 

در طول سال  افزود:  است.وی  کل  اداره  و  مدیریت شهرستان 

تحصیلی گذشته جهت تسهیل در استفاده اعضا از سالن های 

زمانی  در  استان،  مدیرکل  پیگیری  با  و  کتابخانه  و  مطالعه 

پیدا  افزایش   ۲۳ ساعت  به  کتابخانه  این  کاری  ساعت  کوتاه 

بخش های  در  شده،  انجام  بازطراحی  با  نیز  کتابخانه  و  کرد 

از جمله کمد اعضا، میز و صندلی های استاندارد و …  مختلف 

به  اشاره  با  فارس  خلیج  عمومی  کتابخانه  شد.مسئول  تجهیز 

افزایش چشمگیر اهدا کتاب کمک درسی به این کتابخانه در 

سال تحصیلی گذشته، خاطر نشان کرد: مردم فرهنگ دوست 

بوشهر در سال گذشته بیش از ۲ هزار جلد کتاب کمک درسی به 

کتابخانه اهدا کردند.

دوم  مرحله  اجرای  با  جاری  سال  در  داریم  امید  افزود:  دارابی 

باز طراحی کتابخانه عمومی خلیج فارس و افزودن بخش های 

مختلف و مجهز شدن به امکانات استاندارد، برگزاری کارگاه های 

مشاوره تحصیلی، برگزاری کلاس های تقویتی و افزایش منابع 

کمک درسی، شاهد قبولی بیشتر داوطلبان کنکور باشیم.

شهدای  خیابان  در  فارس  خلیج  عمومی  کتابخانه  گفت:  وی 

دواس بوشهر واقع است که شنبه تا چهارشنبه ساعت ۷ تا ۲۳ و 

پنج شنبه ها ساعت ۷:۳۰ تا ۱۸:۳۰ آماده خدمت رسانی به دانش 

آموزان، دانشجویان، مردم و علاقمندان است.

 ۵۲ گفت:  بوشهر  استان  سلامت  خیرین  مجمع  مدیرعامل 

با مشارکت خیرین و  بوشهر  استان  در  پروژه حوزه سلامت 

شده  اجرایی  سرمایه گذاری  تومان  میلیارد  با ۷۳  نیکوکاران 

است.فرید محبی ظهر امروز در نشست اعضای مجمع خیرین 

عرصه  فعالیت های  مردمی سازی  بوشهر  استاندار  با  سلامت 

سلامت را مورد تأکید قرار داد و اظهار داشت: مجمع خیرین 

سلامت با عمر 14 ساله فعالیت های مهمی در عرصه ساخت و 

تجهیز مراکز درمانی انجام داده است.

این  اهداف  بوشهر  استان  مدیرعامل مجمع خیرین سلامت 

مجمع را ساماندهی خیرین برای توسعه طرح های بهداشت 

بیان  و  دانست  درمانی  و  بهداشتی  مراکز  و تجهیز  درمان  و 

کرد: شناسایی خیرین و مناطق محروم و کم برخوردار و معرفی 

طرح های نیمه تمام بهداشتی و درمانی به خیرین از مهمترین 

دانشگاه ها  با  ارتباط  است.وی  مردمی  نهاد  این  برنامه های 

درمانی  و  بهداشتی  طرح های  اجرا  برای  اولویت  تعیین  و 

و تقویت سمن ها در حوزه سلامت را از دیگر اهداف مجمع 

خیرین سلامت ذکر و خاطرنشان کرد: بر اساس آمارها 9.8 

جمعیت کشور سالمند است و این میزان تا سال 1430 به 30 

درصد می رسد که توجه به قشر سالمند از اولویت های مجمع 

خیرین سلامت است.محبی آموزش، پژوهش و پیشگیری از 

بیماری را از دیگر مأموریت های مجمع خیرین سلامت استان 

بوشهر دانست و اضافه کرد: در سطح کشور تاکنون شش هزار 

با  سلامت  خیرین  مجمع  توسعه  درمانی  و  بهداشتی  طرح 

سرمایه گذاری 2 هزار و 500 میلیارد تومان و استفاده از ظرفیت 

سلامت  خیرین  مجمع  است.مدیرعامل  شده  اجرایی  مردم 

استان بوشهر اضافه کرد: از سال 1394 تاکنون 52 پروژه حوزه 

سلامت در استان بوشهر با مشارکت مردم با 73 میلیارد تومان 

اجرایی شده است.وی با بیان اینکه تأمین زمین برای اجرایی 

شدن پروژه های درمانی بهداشتی در استان بوشهر یک ضرورت 

است تصریح کرد: بسترسازی برای مشارکت خیرین سلامت 

و انعقاد تفاهم نامه 4 جانبه مجمع خیرین سلامت، دانشگاه 

علوم پزشکی، سازمان مدیریت و برنامه ریزی و استانداری در 

تسریع طرح های حوزه سلامت ضروری است.مدیرعامل مجمع 

خیرین سلامت استان بوشهر افزود: استفاده از ظرفیت های 

اقتصادی، صنعتی و مشارکت این مجموعه و شورای راهبردی 

حوزه  طرح های  در  جنوبی  پارس  پتروشیمی  شرکت های 

سلامت در اولویت قرار گرفته شود.

ساخت 600 تخت بیمارستانی جدید در استان بوشهر

استاندار بوشهر نیز سلامت و امنیت را مهمترین نعمت دانست 

و بیان کرد: طرح های حوزه آبرسانی، ساخت سد، آبخیزداری 

و بهداشت و درمان در اولویت برنامه استان بوشهر قرار دارد.

احمد محمدی زاده با بیان اینکه تعداد تخت های بیمارستانی 

استان بوشهر از میانگین کشوری پایین تر است گفت: در مدت 

60 سال تا قبل از دولت سیزدهم، استان بوشهر دارای یک هزار 

و 500 تخت بیمارستانی دولتی بدون بخش خصوصی است.

وی با بیان اینکه تعداد تخت های بیمارستانی استان بوشهر 

کرد:  تصریح  دارد  کم  تخت   500 کشور  میانگین  به  نسبت 

جایگزین  عملیات ساخت  اکنون  مختلف،  اجرا طرح های  با 

بیمارستان فاطمه زهرا )س( بوشهر تحت عنوان بیمارستان 

درصد   40 دارای  و  شده  آغاز  تخت   160 با  کودک  و  مادر 

بیمارستان  ساخت  بوشهر  است.استاندار  فیزیکی  پیشرفت 

برازجان با 180 تخت را از دیگر طرح ها دانست و خاطرنشان 

کرد: مرکز بیماری خاص بوشهر نیز با 65 تحت در حال ساخت 

است و در مجموع 400 تحت بیمارستانی به ظرفیت حوزه 

اضافه  می شود.محمدی زاده  افزوده  بوشهر  استان  درمان 

کرد: علاوه بر این در سفر دوم رئیس جمهور مصوبه ساخت 

بیمارستان 200 تختی در کنگان اخذ شد که برای ساخت این 

طرح 600 میلیارد تومان شامل 300 میلیارد تومان از  اعتبارات 

حوزه نفت و 300 میلیارد تومان دیگر هم از محل اعتبارات 

وزارت بهداشت و درمان تصویب شد.وی بیان کرد: با تکمیل 

جدید  تخت   600 مجموع  در  آینده  سال   3 تا  طرح ها  این 

بیمارستانی در استان بوشهر راه اندازی می شود.استاندار بوشهر 

راه حل مشکلات جامعه مشارکت بخش خصوصی دانست و 

تأکید کرد: حضور مردم در حل مشکلات جامعه نقش مهم و 

اثرگذاری دارد و باید زمینه مشارکت خیرین سلامت در عرصه 

ساخت و تجهیز مراکز درمانی فراهم شود.محمدی زاده اضافه 

کرد: اکنون مراکز مختلف درمانی با مشارکت بخش خصوصی 

در حال اجرا است که حل مشکلات سرمایه گذاران و حمایت 

از آنان یک ضرورت است.

 استاندار بوشهر گفت: با ابلاغ رئیس جمهور، مصوبه ساخت 

آزادراه شیراز- بوشهر بزودی فعالیت عمرانی این آزاد راه آغاز 

می شود.

احمد محمدی زاده در نشست شورای اداری استان بوشهر اظهار 

کرد: خط آزادراهی که از شمال کشور آغاز و پس از اتصال به 

استان های تهران، قم، اصفهان به شیراز وصل شده به زودی 

استان بوشهر نیز شامل می شود.

به شکل  گذشته  که طی ۲ سال  رایزنی هایی  با  افزود:  وی 

با  و  شد  انجام  بوشهر  و  فارس  استانداران  توسط  مشترک 

موافقت رئیس جمهور در سفر اخیر به استان فارس، مقرر شد 

ساخت آزادراه فارس – بوشهر بزودی اجرای شود.

استاندار بوشهر تصریح کرد: پیش از دولت سیزدهم، هیچگونه 

سابقه ای از کار مطالعاتی برای احداث آزادراه فارس- بوشهر 

وجود نداشت و با هماهنگی با استان فارس و پیگیری های 

و  همکاری  و  شهرسازی  و  راه  وزارت  سطح  در  شده  انجام 

همراهی برخی از کمیسیون های تخصصی مجلس شورای 

اسلامی و با موافقت رییس جمهور این اتفاق مهم در این دولت 

شکل گرفته است.

محمدی زاده ادامه داد: پیش بینی می شود که عملیات اجرایی 

احداث قطعه اول به طول ۲۵ کیلومتر از بوشهر و ۱۸ کیلومتر از 

استان فارس در سال جاری آغاز شود.

استاندار: ساخت »آزادراه شیراز- بوشهر« آغاز می شود

مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشهر:

تامین اجتماعی بوشهر 
ماهانه ۴۰۰ میلیارد تومان هزینه می کند

 

مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشهر گفت: ماهانه ۴۰۰ 

بیکاری،  بیمه  مستمری،  پرداخت  برای  تومان  میلیارد 

تعهدات کوتاه مدت و … هزینه می شود.

محمدجواد بازدر هوا ظهر دوشنبه در نشست با امام جمعه 

طرح  قالب  در  بوشهر  تأمین اجتماعی  داشت:  اظهار  دیر، 

مرشدان و در راستای ارتقای سطح سلامت روحی، روانی و 

جسمی بازنشستگان و مستمری بگیران، آنها را جهت شرکت 

در المپیاد ورزشی در آذربایجان غربی اعزام می کند.

مدیرکل تأمین اجتماعی استان بوشهر از کاهش مدت زمان 

پرداخت هزینه های درمان بیمه تکمیلی بازنشستگان خبر 

بازنشستگان تأمین  از  نفر  افزود: سال گذشته ۵۰۰  داد و 

اجتماعی استان به سفر مشهد مقدس اعزام شدند و امسال 

نیز تعدادی دیگر اعزام خواهند شد.وی بیان داشت: در سال 

جاری تاکنون به ۴۰۰ نفر از بازنشستگان و مستمری بگیران 

تأمین اجتماعی استان تسهیلات قرض الحسنه ۲۰ میلیون 

تومانی پرداخت شده است.بازدرهوا با بیان اینکه ۷۸ درصد 

جمعیت استان بالغ بر یک میلیون و ۳۰ هزار نفر مشمول 

تأمین اجتماعی هستند، خاطرنشان کرد: ماهانه ۱۵۰ میلیارد 

تومان مستمری برای ۴۸ هزار بیمه شده تأمین اجتماعی 

نارضایتی  کمترین  و  می شود  پرداخت  بوشهر  استان  در 

تأمین  داد:  ادامه  داریم.وی  حقوق  پرداخت  در خصوص 

اجتماعی استان بوشهر در مجموع ماهانه ۴۰۰ میلیارد تومان 

برای مستمری، بیمه بیکاری، هزینه ازدواج، تعهدات کوتاه 

مدت، مرخصی زایمان و … پرداخت می کند.

در  شد:  یادآور  بوشهر  استان  اجتماعی  تأمین  مدیرکل 

با  که  دارد  اصلی وجود  بیمه شده  هزار  دیر ۹  شهرستان 

خانواده هایشان جمعیت ۲۸ هزار نفری را تشکیل می دهند 

می کنیم.  پرداخت  مستمری  تومان  میلیارد   ۱۲ ماهانه  و 

این  رسانی  در خدمت  ما  دیدگاه  اینکه  بیان  با  بازدرهوا 

است که ارباب رجوع را به عنوان خانواده و پدر و مادر خود 

اجتماعی  تأمین  می بینیم، عنوان کرد: خدمات و عملکرد 

استان را از تریبون های مختلف و رسانه ها بیان کرده ایم.

پرواز تهران به بوشهر و بالعکس با ورود دستگاه قضایی برقرار شد

در سال ۱۴۰۲ محقق شد؛

قبولی ۱۲۰ عضو کتابخانه خلیج فارس بوشهر
 در آزمون های سراسری

نزدیک به ۱۲ هزار کارت ملی 
هوشمند در بوشهر آماده 

تحویل است

مدیر کل ثبت احوال بوشهر گفت: ۱۱ هزار و ۷۵۲ قطعه 

آماده  استان  پیشخوان  دفاتر  در  هوشمند  ملی  کارت 

تحویل به افرادی است که تاکنون برای تحویل آن مراجعه 

نکرده اند. اسکندر پاسالار روز دوشنبه در گفت وگو با ایرنا در 

بوشهر اظهار کرد: از ابتدای اجرای طرح توزیع »کارت ملی 

هوشمند« تا پایان شهریور ماه امسال، ۸۶۹ هزار و ۵۲۹ 

تقاضای صدور این کارت در استان بوشهر ثبت شده است.

این  از  نفر   ۷۴۲ و  هزار   ۷۸۶ کارت  تاکنون  افزود:  وی 

متقاضیان صادر شده که ۷۷۴ هزار و ۹۹۰ نفر از این افراد 

کارت هوشمند خود را دریافت کرده اند.

مدیرکل ثبت احوال استان بوشهر تصریح کرد: در گذشته 

وقفه ای در صدور کارت های ملی هوشمند داشتیم که در 

دولت سیزدهم با تلاش وزیر کشور و رئیس سازمان ثبت 

احوال، شرکت های داخلی ورود پیدا کرده و اکنون مراحل 

تولید در داخل کشور انجام می شود.

پاسالار ادامه داد: با شتابی که فرآیند صدور کارت ها گرفته 

در آینده نزدیک کارت هوشمند ۹.۵ درصد از متقاضیان هم 

استانی که در صف صدور مانده اند صادر و به دست شان 

خواهد رسید.وی تاکید کرد: ۱۱ هزار و ۷۵۲ قطعه کارت 

ملی هوشمند در دفاتر پیشخوان استان معطل مانده که 

با وجود پیامک هایی که به صاحبان کارت ها ارسال شده 

هنوز برای دریافت مراجعه نکرده اند.پاسالار یادآور شد: 

متقاضیان برای اطلاع از وضعیت کارت ملی هوشمند خود 

می توانند با کد دستوری #۶۰۹۰*۴* و یا با مراجعه به 

سایتncr.ir از وضعیت آماده بودن کارت ملی خود مطلع 

شوند.

 حل مشکلات کشاورزی دشتستان با دستور وزیر جهاد کشاورزی
نماینده مردم دشتستان در مجلس شورای اسلامی پیکیری مشکلات بخش کشاورزی به ویژه 
نخل داران را مورد اشاره قرار داد و گفت: در مذاکره با وزیر جهاد کشاورزی برای حل مشکلات 

کشاورزان دستورات لازم صادر شد. 

مشارکت ۷۳ میلیارد تومانی خیرین سلامت 
در طرح های درمانی استان بوشهر
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جامعـــه آماده سازی و تجهیز ماشین آلات راهداری برای خدمات رسانی در جاده های استان بوشهر
رئیس اداره ماشین آلات و تجهیزات راهداری استان بوشهر از آمادگی برای خدمات رسانی در جاده ها و محورهای مواصلاتی 
استان خبر داد و گفت: در این راستا ۲۴۸ دستگاه و ماشین آلات راهداری آماده خدمات رسانی در فصل سرما است. 

خبــــر

گزارش

 ابلاغیه بخش نامه بودجه سال ۱۴۰۳، میزان افزایش ضریب ریالی 

حقوق کارکنان دولت، ۲۰ درصد نسبت به سال ۱۴۰۲ خواهد بود که 

به تصویب هیات وزیران خواهد رسید.

به گزارش پیام عسلویه، بخشنامه بودجه سال ۱۴۰۳ کل کشور اول 

مهر ماه از سوی سازمان برنامه و بودجه به دستگاه های اجرایی 

جهت تهیه لایحه بودجه ۱۴۰۳ ابلاغ شد. در ابلاغیه این بخش نامه 

ذیل اعتبارات هزینه ای

که در ادامه قابل مشاهده است اعلام شد:

۱- هرگونه استخدام و به کارگیری نیروی انسانی از جمله نیروهای 

شرکتی در دستگاه های اجرایی از جمله دستگاه های دارای قوانین 

خاص، صرفاً با رعایت ماده )۷۱( قانون احکام دائمی بند )ح( ماده 

)۲۸( قانون الحاق )۲( و طی فرآیند بند )ط( تبصره )۱۳( قانون 

بودجه مبتنی بر اخذ تاییدیه سازمان برای تأمین بار مالی قبل از 

صدور مجوز استخدامی مجاز است.

۲- دستگاه های اجرایی از جمله دستگاه های دارای قوانین خاص:

الف- افزایش ضریب ریالی حقوق را علی الحساب به طور متوسط 

بیست درصد )۲۰ درصد( نسبت به آخرین حکم کارگزینی سال ۱۴۰۲ 

لحاظ کنند؛ رقم قطعی ضریب به تصویب هیأت وزیران خواهد 

رسید. افزایش حقوق و دستمزد مشمولین قانون کار علی الحساب 

به طور متوسط بیست درصد )۲۰ درصد( نسبت به آخرین حکم 

کارگزینی تعیین می شود.

ب- سقف اعتبار مربوط به سرانه اضافه کار کارکنان را در بودجه سال 

۱۴۰۳ حداکثر معادل اعتبار سرانه اضافه کار در سال ۱۴۰۲ )مبتنی بر 

موافقتنامه سال ۱۴۰۲( پیش بینی کنند.

ج – مبلغ پاداش پایان سال )عیدی( را مطابق ماده )۷۵( قانون 

مدیریت خدمات کشوری در بودجه خود پیش بینی کنند. مبلغ 

قطعی پاداش پایان سال به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.

د- اعتبار مأموریت )داخلی و خارجی( کارکنان را حداکثر معادل پیش 

بینی عملکرد سرانه اعتبار سال ۱۴۰۲ )مبتنی بر موافقتنامه سال ۱۴۰۲( 

پیش بینی کنند.

ه- اعتبار سرانه کمک های رفاهی مستقیم و غیر مستقیم، کارکنان 

حداکثر معادل اعتبار سرانه سال ۱۴۰۲ )مبتنی بر موافقتنامه سال 

۱۴۰۲( و پاداش یک ماهه معادل یک ماه حقوق و مزایای کارکنان را 

در سقف اعتبارات پیش بینی کنند.

و – تمامی شرکت های دولتی مؤسسات انتفاعی وابسته به دولت 

بانک ها و بیمه های دولتی شامل شرکت های که شمول قوانین و 

مقررات عمومی بر آنها مستلزم ذکر یا تصریح نام است نظیر شرکت 

ملی نفت ایران بانک مرکزی سازمان گسترش و نوسازی صنایع، 

ایران سازمان توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی، شرکت 

ملی صنایع پتروشیمی سازمان بنادر و دریانوردی سازمان صدا و 

سیمای و شر کت های تابعه آنها و سایر شرکت های که به نحوی 

دارای قوانین و مقررات خاص پرداخت حقوق و مزایا هستند 

موظفند اعتبار حقوق دستمزد و مزایای کارکنان خود را در بودجه 

پیشنهادی سال ۱۴۰۳ مطابق افزایش مندرج در جز )الف( بند )۲( و 

با رعایت بخشنامه های شورای حقوق و دستمزد و مقررات تعیین 

شده در بودجه سال پیش بینی نمایند و هرگونه افزایش مازاد بر 

آن توسط هیچ مرجع و شورایی قابل قبول نیست.

ز: مبنای محاسبه هزینه های کارکنان برای بودجه پیشنهادی سال 

پرداختی  اطلاعات  و  انسانی  نیروی  آمار  اساس  بر  صرفاً   ۱۴۰۳

مندرج در سامانه یکپارچه نظام اداری ایران )سینا( سازمان اداری 

و استخدامی کشور است.

بخشنامه،  تصویب نامه،  اجرای  برای  اعتبار  بینی  پیش   -۳

دستورالعمل ها، تغییر تشکیلات، تغییر ضرایب، جداول حقوقی و 

طبقه بندی مشاغل و افزایش مبنای حقوقی هرگونه استخدام و 

بکارگیری نیروی انسانی و مصوبات هیأت امنا صرفاً با رعایت مفاد 

ماده )۷۱( قانون احکام دائمی بند )ج( ماده )۲۸( قانون الحاق )۲( و 

بند )ط( تبصره )۱۲( قانون بودجه در صورت تأیید مکتوب سازمان 

مجاز است.

۴- در دستگاه های اجرایی از جمله دستگاه های دارای قوانین خاص 

پیش بینی سرانه اعتبار برای قرارداد با اشخاص حقیقی برای انجام 

کار معین )مشخص( دارای شناسه از سازمان اداری و استخدامی با 

رعایت قوانین و مقررات حداکثر در سقف تعداد سال ۱۴۰۲ مبتنی 

بر موافقتنامه مبادله سال )۱۴۰۲ با لحاظ افزایش حقوق و مزایای 

کارکنان مندرج در جز )الف( بند )۲( فوق الذکر مجاز است.

۵- اعتبار مربوط به انعقاد قرارداد با شر کت های خدماتی طرف 

قرارداد با دستگاه های اجرایی حداکثر در حد پیش بینی عملکرد 

سال ۱۴۰۲ )بر اساس موافقت نامه مبادله سال ۱۴۰۲( و با لحاظ مفاد 

جز )الف( بند )۲( فوق الذکر در خصوص نیروهای شرکتی پیش بینی 

شود.

۶- دستگاه های اجرایی موظفند ضمن ارائه آمار بازنشستگان سال 

،۱۴۰۳ اعتبارات مانده مرخصی و پاداش پایان خدمت بازنشستگان 

واحدهای ستادی و واحدهای کنند را در سقف اعتبارات اعلامی 

سازمان پیش بینی کنند.

این گزارش حاکی است براساس پیگیری های صورت گرفته لایحه 

بودجه تا اواسط آبان ماه به هیئت دولت رفته و تا پایان آذر ماه نیز 

برای بررسی به صحن علنی مجلس فرستاده خواهد شد.

به معضلی  جایگاهها سوخت  مقابل  بوشهری  رانندگان  معطلی 

تبدیل شده که ناشی از خرابی نازل ها یا محدودیت سهمیه کارت 

آزاد جایگاهها است.بررسی ها نشان می دهد در اغلب پمپ بنزین 

های بوشهر، نازل ها به صورت یک در میان فعالند و همین موضوع 

باعث زمانبر شدن سوخت گیری و ایجاد صف های طولانی در 

برخی ساعت ها می شود. از طرفی، تصمیم دولت درباره محدود 

کردن کارت آزاد جایگاه داران نیز باعث شده تا سوخت گیری برای 

رانندگانی که کارت شخصی ندارند سخت تر شده و این اتفاق هم 

مزید بر علت شود تا صف های طولانی مقابل جایگاهها شکل بگیرد.

برخی صاحبان جایگاههای سوخت نیز وقتی با سوال مردم درباره 

تعلل برای رفع خرابی نازل ها مواجه می شوند، کمبود تعمیرکار یا 

نبود قطعات را بهانه می کنند.موضوعی که برای در کنار نبود بنزین 

سوپر و یورو 4 در بوشهر، ضعف نظارت شرکت فرآورده های نفتی 

استان را نمایان می کند.

شرکت فرآورده های نفتی بوشهر: تعمیرات برعهده جایگاه 
داران است

برای پیگیری نارضایتی های مردمی از خرابی نازل های جایگاه داران 

با مدیر روابط عمومی شرکت فرآورده های نفتی بوشهر تماس گرفتیم.

مهرداد بیوکی در واکنش به صف های طولانی مقابل برخی جایگاهها 

به دلیل خاربی نازل های سوخت می گوید: دلیل خرابی نازل ها 

مکانیکی و فنی است که باید صاحبان جایگاهها نسبت به تعمیر 

آن اقدام کنند، هرچند گرانی قطعات یا کمبود تعمیرکار در استان از 

دلایل تاخیر می باشد.بیوکی ادامه داد: برخی ایرادات نازل ها هم 

ناشی از قطعات هوشمند است که تعمیر آن برعهده ماست و در این 

خصوص پیمانکاری جذب کرده ایم.بیوکی درباره محدودیت سهمیه و 

تعداد کارت های آزاد در جایگاهها نیز می گوید: این تصمیم در سراسر 

کشور اجرایی شده و اگر رانندگان با کارت سوخت شخصی به جایگاه 

مراجعه کنند معطل نمی شوند، البته کارت آزاد برای مواقع اضطراری 

هم پیش بینی و در اختیار جایگاه داران است.مدعی العموم پیگیر 

مشکل شهروندان باشدبه نظر می رسد شرکت فرآورده های نفتی 

بوشهر اراده لازم جهت الزام جایگاهداران برای تعمیر نازل ها ندارد و 

رانندگان باید معطلی در صف سوخت را تحمل کنند.در این شرایط 

انتظار می رود مدیرکل دادگستری استان در راستای حقوق عامه و 

دادستانی در قامت مدعی العموم به این معضل ورود کرده و فرصت 

مشخصی را برای رفع خرابی نازل جایگاهداران تعیین کنند تا دردسر 

رانندگان برای سوخت گیری کاهش یابد.

گمرک بوشهر از مهم ترین و ویژه ترین بنادر ایران است که بسیاری از 

امور گمرکی در آنجا انجام می شود. مزایای بیشمار این گمرک، سبب 

جذب بازرگانان و تاجران داخلی و خارجی برای ترخیص کالا از گمرک 

بوشهر گردیده است.با گسترش تجارت جهانی و افزایش رقابت در 

عرصه های اقتصادی، نقش خلیج فارس به عنوان شاهراه آبی پر 

رنگ تر از قبل شد و گمرکات آن نیز به مهم ترین دروزاه های کشور 

برای ارتباط با سایر کشورها تبدیل گردید. یکی از گمرکات اصلی که 

نقش ویژه ای در گسترش تجارت خارجی ایران در خلیج فارس را ایفا 

می کند، گمرک بوشهر است. گمرک بوشهر از مهم ترین و ویژه ترین بنادر 

ایران است که بسیاری از امور گمرکی در آنجا انجام می شود. مزایای 

بیشمار این گمرک، سبب جذب بازرگانان و تاجران داخلی و خارجی 

برای ترخیص کالا از گمرک بوشهر گردیده است. در ادامه این مطلب 

به مزایا، شرایط و مدارک لازم جهت ترخیص کالا از گمرک بوشهر 

خواهیم پرداخت. با ما همراه باشید.

 ترخیص کالا از گمرک بوشهر

از مهم ترین بنادر تجاری ایران بندر بوشهر می باشد که دارای 937 

کیلومتر مرز دریایی با خلیج فارس است. ترخیص کالا از گمرک بوشهر، 

24 ساعته درحال انجام است و به دلیل موقعیت جغرافیایی منحصر 

به فرد آن، از گمرکات پر ترافیک کشور به شمار می رود. همچنین به 

دلیل مزایای بیشماری که گمرک بوشهر دارد، کشتی های خارجی که 

از کشورهای امارات، چین، هند و ... به ایران می رسند، تخلیه بار خود 

را در بندر بوشهر انجام می دهند. ترخیص از گمرک بوشهر، مزایای 

اقتصادی بسیاری را برای بازرگانان به همراه دارد و همین موضوع 

سبب شده که تاجران کالای خود را در این بندر ترخیص کنند.

 نحوه ترخیص کالا از گمرک بوشهر

برای ترخیص کالا از گمرک بوشهر نیاز است تا مانند رویه سایر گمرکات 

کشور تشریفات اداری و مراحل خاص گمرکی را انجام دهید. البته 

توجه داشته باشید که برای انجام ترخیص کالا، حتما از ترخیصکار 

گمرک بوشهر کمک بگیرید؛ چرا که خود به تنهایی نمی توانید ترخیص 

کالای خود را انجام دهید. ترخیص کالا پروسه پیچیده ای است و 

در صورتی که حین انجام مراحل ترخیص، اصول و قوائد گمرکی به 

درست انجام نشود، تاجر متحمل ضرر و زیان های جبران ناپذیری 

خواهد شد.

از ترخیص کار گمرک بوشهر کمک بگیرید تا  بنابراین بهتر است   

فرآیندهای مربوط به ترخیص کالای شما را انجام دهد. ترخیص کار 

حرفه ای و معتبر، تمامی مراحل ترخیص کالا از گمرک بوشهر را به 

درستی انجام می دهد و بازرگان می تواند با خیالی آسوده به سایر 

مراحل واردات و صادرات کالای خویش بپردازد.

 مراحل ترخیص کالا از گمرک بوشهر

ترخیص کالا از گمرک زمانی آغاز می شود که کالا به بندر بوشهر رسیده 

باشد. مراحل ترخیص کالا از گمرک بوشهر به شرح زیر است:

1( اخذ پروفرما

NTSW 2( اقدام برای اخذ ثبت سفارش

3( اخذ مجوزهای بانکی لازم از بانک عامل

4( حواله خرید کالا

5( فرآیند بارنامه و حمل کالا به ایران

6( گرفتن ترخیصیه از شرکت حمل و قبض انبار کالا

EPL 7( اظهار در سامانه

8( گرفتن کوتاژ

9( تعیین مسیر گمرکی

10( واریز وجه حقوقی و عوارض گمرکی

11( واریز ۲% مالیات علی الحساب

12( اخذ مجوزهای مورد نیاز

13( گرفتن کد رهگیری از بانک عامل )ساتا(

14( صدور پروانه الکترونیک

15( محاسبه عوارض انبارداری

16( ورود کامیون و بارگیری کالا

17( بررسی مجدد کالا از طرف دایره درب خروج

EPL 18( خروج کالا و تحویل کالا به انبار ذکر شده در سامانه

 مدارک لازم جهت ترخیص کالا از گمرک بوشهر

اسناد  و  مدارک  به  نیاز  بوشهر  گمرک  از  کالا  ترخیص  انجام  برای 

گوناگونی شامل ترخیصیه، قبض انبار، بارنامه، پروفرما، پکینگ لیست، 

بیمه نامه، گواهی استاندارد، مجوز های مورد نیاز، گواهی بازرسی، 

کارت بازرگانی و ... است که ترخیصکار گمرک بوشهر باید تمامی این 

مدارک را حین انجام فرایند ترخیص کالا به همراه داشته باشد.

 هزینه ترخیص کالا از گمرک بوشهر

در طول انجام مراحل ترخیص از گمرک بوشهر، هزینه های مختلفی 

محاسبه می شوند؛ این هزینه ها شامل هزینه های انبار داری، حمل 

و نقل، تخلیه بار، بارگیری و ... هستند. هزینه های دیگر نیز شامل 

توسط  کالا  ماهیت  و  قیمت  تعیین  و  آزمایشگاهی  تعرفه های 

کارشناسان است. حقوق گمرکی، مالیات و سود بازرگانی نیز از جمله 

سایر هزینه ها هستند که باید پرداخت شوند.

 کالاهای وارداتی از گمرک بوشهر

مهم ترین کالاهای ترخیص شده از گمرک بوشهر شامل برنج، قطعات 

جانبی، موتور، لوازم یدکی، لاستیک، بلبرینگ، رولبرینگ، ابزارهای 

پخت و پز، پارچه، ماژول های LED هستند.

 لازم به ذکر است که تجهیزات مورد استفاده در نیروگاه های اتمی 

نیز به دلیل وجود چندین نیروگاه در بوشهر نیز از طریق این گمرک 

ترخیص می شوند.

 کالاهای صادراتی از گمرک بوشهر

از جمله مهم ترین کالاهای صادراتی که از طریق گمرک بوشهر به مقصد 

کشورهای مختلف صادر می شود شامل:

مواد شیمیایی مثل متانول، گازهای مایع، پلی اتیلن، آمونیاک، روغن 

پایه گرانول و ... اشاره کرد. حدود 97 درصد کالاهای صادراتی از گمرک 

بوشهر به تولیدات پتروشیمیایی و یک درصد آن نیز میعانات گازی 

را به خود اختصاص داده اند.مواد غذایی چو انواع مختلف ماهی و 

میگو، سبزیجات و صیفی جات، از دیگر کالاهایی هستند که از طریق 

گمرک بوشهر به سایر نقاط دنیا ارسال می شوند.

مزایای ترخیص کالا از گمرک بوشهر

بندر بوشهر با قدمتی چند هزار ساله، جزو قدیمی ترین بنادر تجاری 

ایران است که از گذشته تاکنون مورد توجه بسیاری از بازرگانان و 

تجار جهانی قرار گرفته است. موقعیت جغرافیایی عالی این شهر و 

همچنین مرز آبی با خلیج فارس، از جمله مهم ترین دلایلی است که 

بندر بوشهر را به یکی از قطب های اصلی تجارت بین المللی تبدیل 

کرده است. در ادامه چند مورد از مزایای ترخیص کالا از بوشهر را 

عنوان خواهیم کرد:

 امکان 24 ساعته تخلیه بار

عربستان،  کویت،  به کشورهایی چون  بوشهر  از  دریایی  راه  وجود 

بحرین، قطر و امارات

 امکان انجام ترانزیت داخلی و خارجی با سرعت بالا

•تخفیفات ویژه گمرکی تا سقف 23 درصد

•هزینه مناسب انبار داری

•مجاورت با منطقه ویژه اقتصادی پارس

جمع بندی

بندر بوشهر به عنوان یکی از قدیمی ترین گمرکات ایران، نقش مهمی 

در تامین کالاهای مورد نیاز کشور را برعهده دارد. صادرات بسیاری از 

کالاها نیز از طریق این گمرک انجام می شوند. ترخیص کالا از گمرک 

بوشهر قوانین و شرایط خاص خود را دارد که در این مطلب به طور 

کامل به آن ها پرداختیم. البته یادآور شویم که تنها آگاهی از شرایط 

ترخیص از گمرک بوشهر کافی نبوده و تجربه و تخصص است که 

می تواند کمک کننده باشد.

شغلِ تمام کارگران ساختمانی 
سخت و زیان آور است

سختیِ بی پایان کار 

میکائیل صدیقی گفت: کارگران ساختمانی سراسر 

و  زیان آور  و  سخت  مشاغل  مشمول  باید  کشور 

بازنشستگی پیش از موعد باشند.

ه گزارش خبرنگار ایلنا، »۲۵ درصد از عوارض پروانه 

ساخت که در قانون مصوب مجلس برای پرداخت 

سهم بیمه کارفرما در نظر گرفته شده، نمی تواند برای 

بیمه کردن بیش از ۶۰۰ هزار کارگر ساختمانیِ منتظر 

بیمه در سراسر کشور کافی باشد«؛ یکی از انتقادات 

بحث  روزها،  این  در  ساختمانی  کارگران  اصلی 

اصلاح ماده ۵ قانون بیمه کارگران ساختمانی ست 

که آخرین نسخه ی مصوب آن در مجلس نمی تواند 

منابع ریالی کافی برای بیمه کردن کارگران را فراهم 

انجمن های  کانون  )رئیس  صدیقی  آورد.میکائیل 

مطلب،  این  بیان  با  ساختمانی(  کارگران  صنفی 

مساله بیمه را نگران کننده توصیف کرد و گفت: با 

شرایط فعلی امیدی نداریم که کارگرانی که یکی از 

سخت ترین مشاغل دنیا را برعهده دارند بتوانند از 

بیمه ی حداقلی تامین اجتماعی و حمایت های آن 

بهره مند شوند.به گفته وی، کارگر ساختمانی با ۴۰ 

سال کار مداوم نمی تواند بازنشست شود، ۴۰ سال 

کاری که هر روز آن خطر و فرسودگی بوده و جسم و 

جان کارگر را به شدت تحلیل برده است.صدیقی در 

ادامه به موضوع سختی کارِ کارگران ساختمانی اشاره 

کرد و گفت: نه تنها همه ی کارگران ساختمانی باید 

بدون استثنا بیمه شوند بلکه باید شغل شان در تمام 

رسته ها مشمول مشاغل سخت و زیان آور باشد تا 

بتوانند از بازنشستگی پیش از موعد بهره مند باشند.

از  کشور  ساختمانی  کارگران  عالی  کانون  عضو 

پیگیری های این مساله خبر داد و گفت: با وزارت کار 

این مساله را  میان گذاشتیم و گفتیم تمام رسته های 

شغلی بخش ساختمان باید سخت و زیان آور باشند؛ 

آن ها اعلام کردند که آرماتوربندها به صورت فردی 

می توانند درخواست بدهند؛ ولی ما پیگیر هستیم 

تا تمام کارگران ساختمانی مشمول این قانون شوند.

او تاکید کرد: درمان مناسب و رایگان تحت پوشش 

بیمه، بازنشستگی پیش از موعد و دریافت مستمری 

مناسب در ایام بازنشستگی، حق کارگرانی ست که 

هر روز در معرض سقوط از ارتفاع یا اصابت جسم 

جان  از  کشور  سازندگی  برای  و  دارند  قرار  سخت 

مایه می گذارند. توکلی ادامه داد: چهار هزار و ۲۵ 

هکتار سطح اراضی در تولید محصولات استراتژیک 

مانند گندم، جو، دانه های روغنی و محصولات جدید 

زمینی  بادام  و  استوایی  میوه های  مانند  الگویی 

افزایش می یابد.

گزارش

گزارش

خبــــــر

نخستین پرواز شرکت جدید 
هواپیمایی در فرودگاه بوشهر 

به زمین نشست

 مدیرکل فرودگاه های استان بوشهر گفت: نخستین 

پرواز شرکت هواپیمایی »چابهار « با هواپیمای » ام دی 

« با ظرفیت ۱۶۰ نفر روز دوشنبه در فرودگاه بین المللی 

بوشهر به زمین نشست.

»عباس اسماعیلی« روز دوشنبه در گفت وگو با ایرنا در 

بوشهر اظهار کرد: براساس برنامه ریزی انجام شده » 

شرکت هواپیمایی چابهار« در هفته ۲ پرواز در مسیر 

تهران - بوشهر و بالعکس انجام خواهد داد.

وی افزود: همچنین با هماهنگی انجام شده با شرکت 

سفرهای  تسهیل  زمینه  در  وان«  ایر   « هواپیمایی 

پرواز   ۶ هفته  در  بوشهری  شهروندان  برای  هوایی 

فوق العاده در مسیر تهران - بوشهر برقرار کرده که 

بدنبال دائمی کردن این پروازها هستیم.اسماعیلی 

یادآور شد: با مسوولان شرکت هواپیمایی » وارش« 

نیز مذاکره  انجام شده که افزون بر انجام پروازهای 

شب در هفته ۲ روز نیز پرواز صبح در مسیر تهران 

- بوشهر برقرار می شود.مدیرکل فرودگاه های استان 

ها  بوشهری  استقبال  به  باتوجه  داد:  ادامه  بوشهر 

برای سفرهای زیارتی مشهد مقدس مقرر شده علاوه 

های  شرکت  ایرتور«  ایران   « هواپیمایی  شرکت  بر 

هواپیمایی » کاسپین و سپهران« نیز در مسیر بوشهر 

- مشهد و بالعکس پرواز هفتگی دایر کنند.وی گفت: 

در برنامه زمستانی شرکت هواپیمایی » کاسپین« در 

نیمه دوم آبان در هفته یک پرواز بوشهر - رشت و ۲ 

پرواز بوشهر- تبریز پیش بینی شده است.اسماعیلی 

افزود: مسوولان » شرکت هواپیمایی چابهار« اظهار 

تمایل کرده اند در صورت مسافر یک پرواز در مسیر 

بوشهر- نجف به صورت هفتگی برقرار کنند.وی ادامه 

داد: همچنین » شرکت قشم ایر« نیز اظهار تمایل کرده 

که خط پروازی خارجی در مسیر بوشهر- دبی برقرار 

هم  گفت:  بوشهر  استان  فرودگاههای  کند.مدیرکل 

اینک در هفته ۸۰ سوتی پرواز در فرودگاه بوشهر انجام 

می شود که بیشتر آنها در مسیر بوشهر - تهران است. 

اسماعیلی یادآور شد: همچنین از فرودگاه بوشهر در 

مسیرهای مشهد، جزیره خارگ و بندرعباس نیز پرواز 

انجام می شود.وی گفت: برقراری پروازهای جدید 

علاوه بر کاهش مشکلات کمبود بلیط باعث کاهش 

قیمت آن نیز خواهد شد.

.........................................................................

بلاتکلیفیِ جمعی از 
شرکت کنندگان در آزمون 

استخدامی آموزش و پرورش
استخدامی  آزمون  در  کنندگان  شرکت  از  جمعی 

علمی  نصاب  حد  استخدامی  آزمون  در  می گویند: 

کسب کرده ایم، اما اعلام شده که کد ۱۹ هستیم و 

مشکل گزینش داریم.

استخدامیِ  آزمون  در  شرکت کنندگان  از  تعدادی 

آموزگاری آموزش و پرورش، در تماس با خبرنگار ایلنا، 

از عدم تعیین تکلیفِ وضعیت خود خبر دادند. 

این افراد می گویند: در آزمون استخدامی حد نصاب 

علمی کسب کرده ایم، اما اعلام شده که کد ۱۹ هستیم 

و مشکل گزینش داریم. آن ها می گویند: مهرماه به 

پایان رسید و از آنجا که قبولیِ ما مشروط اعلام شده، 

بلاتکلیف هستیم و نتوانستیم ابتدای سال تحصیلی، 

آنطور که پیش تر مسئولان آموزش و پرورش وعده 

داده بودند، سر کلاس حاضر شویم. شرکت کنندگان 

آزمون استخدامی می گویند: در حالیکه نتیجه ی نهایی 

با  آزمون استخدامی  مصاحبه ی شرکت کنندگان در 

تعلل برگزار شد، حالا ما باید دوباره منتظر بمانیم تا 

نتیجه گزینشِ مجدد اعلام شود. 

.........................................................................

بر اساس شاخص های آنلاین کیفیت هوا؛

کیفیت هوای جنوب استان 
بوشهر در وضعیت ناسالم 

قرار گرفت
شهرستان کنگان با شاخص ۱۰۲ و شهرستان عسلویه 

با شاخص ۱۳۵ در وضعیت ناسالم برای گروه های 

حساس قرار دارند.

به گزارش خبرنگار مهر، بررسی شاخص آنلاین کیفیت 

شاخص  که  می دهد  نشان  بوشهر  استان  در  هوا 

غلظت آلاینده ها در شهرستان کنگان ۱۰۲، در شهرستان 

عسلویه ۱۳۵، در دشتستان ۸۸، در دشتی، ۸۷، در 

بوشهر ۶۰ و در دیلم ۶۶ است.بر این اساس کیفیت 

هوای عسلویه و کنگان در جنوب استان بوشهر به 

عنوان میزبانان پارس جنوبی در وضعیت ناسالم برای 

گروه های حساس قرار دارد.همچنین وضعیت کیفیت 

و  دشتی  دشتستان،  بوشهر،  شهرستان های  هوای 

دیلم در وضعیت قابل قبول قرار دارد.شاخص صفر 

تا ۵۰ به معنی هوای پاک و سالم است، شاخص ۵۱ 

تا ۱۰۰ به معنی وضعیت قابل قبول است و شاخص 

۱۰۱ تا ۱۵۰ به معنی وضعیت ناسالم برای گروه های 

و  ناسالم  وضعیت   ۲۰۰ تا   ۱۵۱ شاخص  و  حساس 

شاخص ۲۰۱ تا ۳۰۰ وضعیت بسیار ناسالم و ۳۰۱ تا 

۵۰۰ وضعیت خطرناک است.در وضعیت قابل قبول 

افراد خیلی حساس در صورت امکان فعالیت های 

طولانی یا سنگین را کاهش دهند.در وضعیت ناسالم 

برای گروه های حساس، افراد مبتلا به بیماری قلبی یا 

ریوی، سالمندان و کودکان باید فعالیت های طولانی 

یا سنگین خارج از منزل را کاهش دهند.در وضعیت 

ناسالم افراد مبتلا به بیماری قلبی یا ریوی، سالمندان 

و کودکان باید از فعالیت های طولانی یا سنگین خارج 

از منزل خودداری ورزند و افراد دیگر باید فعالیت های 

طولانی یا سنگین خارج از منزل را کاهش دهند.

میزان افزایش حقوق و عیدی کارمندان در ۱۴۰۳ اعلام شد

زجر رانندگان بوشهری در صف های بنزین

راههای ترخیص کالا از گمرک بوشهر 
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اقتصاد

چاپ کتاب های شما از یک نسخه 
تا صد هزار نسخه

انتشارات شروع

صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

09391899871

خودروی ۵۰۰ میلیونی را به ۲ میلیارد تومان رساندند
یک نماینده مجلس در ویدئویی گفت به زودی اسامی افرادی که قیمت خودروی ۵۰۰ میلیونی را تا ٢ میلیارد بالا بردند را اعلام می کنم . جلال رشیدی 

کوچی تهدید به افشاگری کرد. او در ویدئویی گفت توضیحات صریحی خواهم داد و حتما اسم خواهم آورد از کسانی که به مردم خیانت می کنند و 
خودروی ۵۰۰ میلیونی را تا ۲ میلیارد تومان قیمتش را بالا بردند و یا خودرو ۷۰۰ میلیون تومانی را تا ۲ میلیارد و ۷۰۰ میلیون تومان.

خبــــــــــــر

خبــــــــــــر

خبــــــــــــر

خبر

دست  خودروهای  واردات  آیین نامه  گفت:  وزیر صمت 

هیئت  تصویب  به  قبل  هفته  جلسه  در  خارجی  دوم 

وزیران رسید و به زودی ابلاغ می شود.

عباس علی آبادی روز یکشنبه )۳۰ مهر ماه( پس از حضور 

جمع  در  جمهوری  ریاست  مردمی  ارتباطات  مرکز  در 

خبرنگاران درباره آیین نامه واردات خودروهای دست دوم 

خارجی گفت: خوشبختانه آیین نامه واردات خودروهای 

دست دوم خارجی در جلسه هفته قبل به تصویب هیئت 

به  ابلاغ می شود. »دفتر دولت  به زودی  وزیران رسید و 

زودی این آیین نامه را ابلاغ کنند تا مردم نیز به خواسته 

خود برسند.«

خودروهای  آیین نامه  ابلاغ  شدن  طولانی  درباره  وی  

دوم  دست  خودروهای  گفت:  دوم  دست  خارجی 

و  باشند  قدیمی  است  ممکن  نیستند  معمولی  پدیده 

حاکم  آن ها  بر  مقرراتی  و  بگذرانند  را  استانداردها  باید 

بنابراین بحث و صحبت درباره این خودروها در  شود؛ 

نشست های تخصصی طبیعی و بدیهی است.

وزیر صمت ادامه داد: از آنجایی که به مردم این امکان 

را می دهیم که شخصاً برای واردات این خودروها اقدام 

کنند باید نگران »ارز« هم باشیم تا جامعه از نوسان نرخ 

آسیب نبیند. به همین دلیل مباحث طولانی در کارگروه ها 

و کمیسیون ها انجام شد و دولت مصوب کرد یک کمیته 

این  از  مردم  توده  تا  کند  نظارت  مساله  این  به  ناظر 

موضوع زیان نبینند.

بحث  درباره  دیگری  پرسش  به  پاسخ  در  آبادی  علی 

جریان  در  گفت:  خودروسازان  سوی  از  خودرو  احتکار 

این موضوع نیستم و نمی دانم که تعزیرات حکومتی چه 

چیزی را تایید کرده است، اما اگر احتکاری را تایید کرده 

باشد قاعدتاً باید با آن برخورد قضایی کند.

است  که مسلم  آن چیزی  اما  کرد:،  اضافه  وزیر صمت 

این است که ما روزانه عدد قابل توجهی خودرو تولید 

می کنیم. یعنی فقط دو خودروساز بزرگ روزانه حدود ۴ 

هزار و ۳۰۰ خودرو تولید می کنند لذا تولید یک هفته این 

خودروسازان عدد بزرگی می شود.

علی آبادی ادامه داد: آن ها بعضا با مشکلات تاییدیه های 

کسری هایی  است  ممکن  و  می شوند  مواجه  استاندارد 

داشته باشند. به نظرم من در حال حاضر احتکاری در کار 

نیست و خودروها تحویل مردم می شوند.

وی در پاسخ به سوالی درباره مطرح شدن بحثی درباره 

عدم موافقت وزارت صمت با قیمت گذاری خودرو از سوی 

دو  بازار  بر  نظارت  و  قیمت گذاری  گفت:  رقابت  شورای 

کارکردهای  اقتصاد  موضوع هستند. معتقد هستیم که 

خود را دارد.

وزیر صمت افزود: افراد اقتصادی نظرات متفاوتی دارند. 

شخصاً معتقد هستم که میزان دخالت دولت در بازار را 

باید کاهش دهیم و بیشتر به سمت حکمرانی و حاکمیت 

و اعمال نظارت برویم. این سیاستی است که در وزارت 

صمت دنبال می کنم و برای اینکه انحصارها شکسته شود 

زمان زیادی طول خواهد کشید، اما در آن صورت نیازی 

به قیمت گذاری دستوری وجود ندارد.

فردای جلسه  برگزاری  بر  مبنی  به سوالی  پاسخ  در  وی 

هیئت عالی نظارت در مورد صلاحیت سلاح ورزی گفت: 

هیئت عالی نظارت باید در این زمینه تصمیم گیری کند.

پرسشی  به  پاسخ  در  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر 

تطبیق  برای  صمت  وزارت  اقدامات  و  برنامه ها  درباره 

استانداردها در اجناس و تولیدات داخلی گفت: استاندارد 

در هر گوشه دنیا تعریف خود را دارد ما نیز استانداردهای 

ملی داریم. اتفاقاً ممکن است در زمینه استاندارد با سایر 

کشورها موضوعات مشترک داشته باشیم، اما استاندارد 

تابع شرایط هر محل و منطقه و سیاست هایی است که 

در آنجا دنبال می شود بنابراین تلاش می کنیم که تولیدات 

ارتقا  مردم  شان  خور  در  و  استاندارد  در سطح  را  خود 

دهیم.

علی آبادی در زمینه استاندارد محصولات صادراتی هم 

استاندارد  کنیم  صادر  جا  هر  را  خود  محصولات  گفت: 

اگر  نمونه  عنوان  به  بگیریم  نظر  در  باید  را  مبدا  کشور 

کالایی بخواهد به روسیه صادر شود باید روسیه و گمرک 

این کشور استانداردهای خود را در زمینه اعمال کند.

را  کار  این  ما  اگر  افزود:  تجارت  و  معدن  وزیر صنعت، 

داشته  حضور  بازارها  آن  در  نمی توانیم  ندهیم  انجام 

باشیم لذا با در نظر گرفتن این موضوع تلاش می کنیم که 

کیفیت محصولاتمان را ارتقا دهیم. ضمن اینکه کیفیت و 

استاندارد دو مفهوم متفاوت هستند ما باید همان باشیم 

این  کالا  اگر می گوییم کیفیت فلان  و  ادعا می کنیم  که 

است کیفیت باید همان باشد.

شیوه  تغییر  بر  مبنی  پرسشی  به  پاسخ  در  علی آبادی 

قیمت  افزایش  مجوز  دریافت  عدم  و  کالاها  بر  نظارت 

از سوی تولیدکنندگان برخی کالاها، گفت: ما در بعضی 

کالاها قیمت گذاری نداریم و اصطلاحا می گوییم قیمت ها 

نیز  کالاها  برخی  و  می شوند  کنترل  پسینی  شکل  به 

پیشینی کنترل می شوند.

وی افزود: معتقدم برای رشد تولید باید به سمت اقتصاد 

بنابراین  تعیین می شود  رقابت  با  قیمت ها  برویم.  بازار 

تلاش می کنیم که انحصار را برداریم تا این رقابت به نحو 

مناسبی شکل بگیرد.

خبرگزاری  خبرنگار  پرسش  به  پاسخ  در  صمت  وزیر 

یکپارچه  سامانه  ارسالی  پیامک های  درباره  صداوسیما 

خودرو مبنی بر واریز مبالغی برای ثبت نام کنندگان خودرو 

ظرف مدت ۳ روز گفت: ما برای این قضیه مقررات داریم. 

پرداخت  به  موظف  خودرو  متقاضیان  مقررات،  طبق 

اینکه  بدون  می ایستند  صف  در  همه  گرنه  و  هستند 

تعهدی برای دریافت خودرو داشته باشند.

برخی  حذف  بر  مبنی  پرسشی  به  پاسخ  در  علی آبادی 

به دلیل  یکپارچه  کنندگان خودرو در سامانه  از ثبت نام 

افزود:  شده  تعیین  مبالغ  موقع  به  نشدن  پرداخت 

پیامک ها را برای من بفرستید تا بررسی کنم. اگر احیانا 

تا  بفرستید  برای من  بود  قانون  مورد مشخصی خلاف 

شخصا رسیدگی کنم.

خبر مهم وزیر صمت از واردات خودروهای دست دوم 

خبــــــــــــر

مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی اعلام کرد: از ابتدای 

امسال تا ۳۰ مهرماه به یک میلیون و ۲۱۲ هزار و ۵۱۱ 

متقاضی وام ازدواج و فرزند و ودیعه مسکن، بیش 

شبکه  توسط  تسهیلات  تومان  میلیارد  هزار   ۱۴۱ از 

بانکی پرداخت شده است. 

در  کرد:  اظهار  صحابی  مهدی  ایسنا،  گزارش  به 

راستای قانون حمایت از جوانی جمعیت از ابتدای 

به  کشور  بانکی  شبکه  مهرماه،   ۳۰ تا  جاری  سال 

۴۷۸ هزار و ۳۵۸ نفر از متقاضیان، تسهیلات قرض 

تومان  میلیارد  هزار   ۹۷ مبلغ  به  ازدواج  الحسنه 

پرداخت کرده که این میزان رشد ۲۷ درصدی نسبت 

به مدت مشابه سال قبل داشته است.

صحابی افزود: همچنین در سال جاری تاکنون ۴۲۳ 

هزار و ۶۰۰ فقره تسهیلات قرض الحسنه فرزند به 

مبلغ ۲۶ هزار میلیارد تومان به متقاضیان پرداخت 

شده که این میزان رشد ۴۳ درصدی نسبت به مدت 

مشابه سال قبل داشته است.

آمار  خصوص  در  وی  مرکزی،   بانک  اعلام  طبق 

ابلاغ  زمان  از  گفت:  نیز  مسکن  ودیعه  تسهیلات 

وام  متقاضیان   ۱۴۰۱ سال  تیرماه  در  شورا  مصوبه 

ودیعه مسکن تعداد ۳۵۲۴۸۲ تشکیل پرونده داده 

نفر به مبلغ  این تعداد ۳۱۰ هزار و ۵۵۳  از  اند که 

۱۸.۲۳ همت موفق به اخذ تسهیلات شده اند.

امسال چند نفر وام ازدواج 

گرفته اند؟

پژوپارس TU۵ مدل ۱۴۰۲ در بازار رشدی در حدود ۳۵ میلیون تومان را تجربه 

کرده است.

به گزارش  خبرگزاری خبرآنلاین، با وجود آرامشی که بازار خودرو در نیمه اول 

سال داشت، به طوری که قیمت ها حتی در جهت نزولی هم حرکت می کردند، 

اما روند قیمت ها در اولین ماه پاییز صعودی بود.

گزارش ها نشان می دهد که پژوپارس نیز از قاعده افزایش قیمت ها مستثنی 

نبوده؛ به طوری که پژوپارس TU۵ مدل ۱۴۰۲ در بازار رشدی در حدود ۳۵ 

میلیون تومان را تجربه کرده است. این خودرو در حال حاضر ۶۵۵ میلیون 

تومان قیمت دارد.

پژوپارس XU7P نیز در مهرماه رشد ۵ میلیون تومانی داشته است و قیمت آن 

به ۵۲۰ میلیون تومان رسیده است. اما نکته ای که وجود دارد، این است که 

قیمت این خودرو ۳۰۹ میلیون و ۵۴۵ هزار تومان است و این نشان می دهد 

که خریداران این خودرو بیش از ۲۱۰ میلیون تومان در بازار سود می کنند.

در این میان، پژوپارس ELX-XU7P مدل ۱۴۰۲ در بازار در مهرماه امسال ۲۰ 

میلیون تومان گران شده و به قیمت ۵۷۰ میلیون تومان رسیده است. این 

خودرو هم اکنون در کارخانه ۳۳۳ میلیون و ۸۹۷ هزار تومان قیمت دارد.

موج سنگین افزایش قیمت پژوپارس در بازار

 چگونه پژوپارس در بازار به دو 
برابر قیمت فروش رفت؟

براساس این گزارش،نتایج مطالعات اقتصادی نشان داده که مهاجرت نیروی 

کار، اعم از ماهر و غیر ماهر،موجب کاهش رشد اقتصادی، سرمایه گذاری و نرخ 

بازگشت سرمایه در سطح کلان می شود. این امر همچنین تولید بخش های 

مختلف اقتصادی را کاهش می دهد.بنابراین طبیعی است که وقتی بخش آموزش 

کشور به عنوان رکن اصلی تعلیم و تربیت، خالی از نیروی کار شود،رسیدن به رشد 

اقتصادی پیش بینی شده در برنامه های توسعه هم عملا ناممکن است؛سیاستگذار 

در حالی به اشتباه تصور میکند که افزایش درآمدهای نفتی کلید دستیابی به سطوح 

بالای رشد اقتصادی است که باید یادآور شد بدون داشتن افراد زبده عملا چرخ 

دنده های اقتصاد از حرکت بازخواهد ایستاد.

واردات نیروی کار و میلیاردها دلار هزینه 

یکی از ابرچالش هایی که آینده اقتصاد ایران را تهدید می کند خالی شدن کشور از 

نیروی کار ماهر و غیرماهر و پیامدهای سنگین مالی آن است.در شرایط کنونی در 

بسیاری از نقاط کشور کارفرمایان از نبود متقاضی کار گلایه دارند و در برخی مواقع 

اظهار میکنند که با پرداخت دستمزد بالاتر از عرف هم نمی توانند فرد مناسبی را 

پیدا کنند.

برهمین اساس،باید توجه کرد که با تغییرات سریع جهانی و از بین رفتن مزیت 

صادرات نفت،کشور در دو دهه آینده در صورت نیاز به واردات نیروی کار، همانند 

کشورهای توسعه یافته توان پرداخت دستمزد این نیروها را نخواهد داشت و 

خالی از تصور نیست ایران از یک کشور در حال توسعه به سرنوشت اقتصادهای 

بحران زده دچار شود.

اگر خرج نیروهای کار با شدت فعلی از کشور ادامه یابد،با توجه به بسته شدن شدن 

پنجره جمعیتی و سالمند شدن ایران،دولت مجبور خواهد شد فرضا برای هر نیروی 

کار خارجی در حالت خوشبینانه دستمزد میانگین ۲۰۰۰ دلاری پرداخت کند.حال اگر 

کشور نیاز به ۵ میلیون نفر نیروی کار داشته باشد،امکان پرداخت دستمزد سالانه 

۱۰ میلیارددلار وجود خواهد داشت؟ محسابات نشانگر آن است که در شرایطی 

که میزان درآمد سالانه نفتی به حدود ۲۰ میلیارددلار رسیده وهیچ چشم انداز 

مشخصی برای افزایش صادرات غیرنفتی وجود ندارد، اقتصاد ایران با خطر بحرانی 

روبرو است که ابعاد آن چندان برای سیاستگذار مشخص نیست.

محدودیت های خودساخته عامل تشدید مهاجرت نیروهای کار

در همین خصوص،»مرتضی افقه« استاد اقتصاد دانشگاه شهید چمران در گفت وگو 

با »اقتصادآنلاین« با انتقاد از رویه های معیوب در سیاستگذاری بازار کار اظهار 

کرد:اصلی ترین چالش و مشوق برای خروج نیروی کار ماهر و غیرماهر از اقتصاد 

کشور،تنگ نظری و محدودیت هایی است که بسیاری از جوانان را سرخورده کرده 

است.در نارآمی های سال گذشته عملا بسیاری از استارتاپ ها ورشکسته شدند و 

چاره ای جز مهاجرت برای بهترین و زبده ترین نیروهای کشور باقی نماند.

این استاد اقتصاد با طرح این موضوع که بحران کمبود معلم ریشه در سالها 

سیاستگذاری غلط دارد دارد،گفت:اگر امروز بیش از گذشته بهم خوردن تعادل بازار 

کار به چشم آمده،محصول جزم اندیشی و نگاه ضدتوسعه ای دولتمردان است.

متاسفانه دولت با دخالت در تمام امور تبدیل به بزرگترین کارفرمای کشور شده 

که همین امر باعث شده بجای جذب افراد توانمند،با صدها هزار کارمندی روبرو 

باشیم که مشخص نیست چه بازدهی برای اقتصاد کشور دارند و اساسا بر مصدر 

امور مهم قرار گرفته اند.

افقه ادامه داد:در شرایط فعلی برخی کشورها مانند استرالیا و کانادا به راحتی 

بدون اینکه هزینه سالها تحصیل و تربیت نیرو را بپردازند،از متخصصان ایرانی بهره 

میگیرند که چنین وضعی را می توان به سونامی خروج نیروهای کار و خدمت کردن 

آنها به توسعه سایر اقتصادهای جهانی تعبیر کرد.

استاد اقتصاد دانشگاه چمران بیان کرد:این چهارمین برنامه توسعه است که رشد 

اقتصادی در آن ۸ درصد تعیین می شود. در سه برنامه قبلی این هدفگذاری محقق 

نشد و در برنامه هفتم هم با سیاستگذاری نادرست،نمیتوان انتظار دستیابی به رشد 

۸ درصدی داشت.باید توجه کنیم که اگر همین امروز کلیه تحریم های نفتی برداشته 

شود بازهم نمیتوان بدون داشتن نیروی انسانی،اقتصاد را در مسیر صحیح قرار داد.

این اقتصاددان در پایان هشدار داد:اگر روند فعلی در حوزه سیاستگذاری ادامه 

پیدا کند حتما در آینده با بی ثباتی اقتصادی و اجتماعی روبرو خواهیم شد چراکه 

میلیاردها دلار باید صرف واردات پزشک و معلم و حتی راننده تاکسی شود.دولت 

باید تسهیل گر فعالیت بخش خصوصی واقعی باشد و متوجه این قضیه باشد که 

تنها عامل افزایش رشد اقتصادی،نیروی کار است.

واردات نیروی کار ابرچالش آینده 
اقتصاد ایران

ادامه  با  دوشنبه  روز  معاملات  در  نفت  قیمت 

در  درگیری  مهار  برای  دیپلماتیک  تلاش های 

سرزمین های اشغالی فلسطین، بیش از یک دلار در 

هر بشکه کاهش پیدا کرد.

به گزارش ایسنا، بهای معاملات نفت برنت با ۷۹ 

سنت کاهش، به ۹۱ دلار و ۳۷ سنت در هر بشکه 

یک  از  بیش  معاملات  ابتدای  که  حالی  در  رسید 

تگزاس  معاملات وست  بهای  داشت.  کاهش  دلار 

اینترمدیت آمریکا با ۹۱ سنت کاهش، به ۸۷ دلار و 

۱۷ سنت در هر بشکه رسید.

هر دو شاخص بازار جهانی نفت، هفته گذشته بیش 

از یک درصد افزایش یافته بودند که دومین رشد 

هفتگی متوالی آنها بود و تحت تاثیر نگرانی نسبت 

از خاورمیانه به دنبال  به مختل شدن عرضه نفت 

درگیری میان مبارزان فلسطینی و رژیم صهیونیستی 

روی داد.

اینسایتس«  »واندا  شرکت  موسس  هری،  واندانا 

اظهار کرد: عدم آغاز عملیات زمینی رژیم صهیونیستی 

در شمال غزه و مذاکره برای آزادی اسرا، تا حدودی 

مایه آرامش بازار شده است.

تحلیلگران گروه بانکی ANZ ReseARch نظر مشابهی 

داشتند و اعلام کردند این امید به وجود آمده که 

جنگ میان گروه های فلسطینی و رژیم صهیونیستی، 

به کشورهای دیگر خاورمیانه گسترش پیدا نخواهد 

کرد.

اما در جدیدترین تحولات، رژیم صهیونیستی، غزه 

را بمباران کرد و لبنان را هدف حملات هوایی قرار 

داد. بازارهای سهام آسیایی در معاملات روز دوشنبه، 

قرمزپوش شدند.

از  کاستن  برای  آمریکا  رویترز،  گزارش  اساس  بر 

محدودیت عرضه نفت که با کاهش تولید داوطلبانه 

اوپک پلاس و تحریم ها علیه روسیه تشدید شده 

است، تحریم ها علیه صادرات نفت ونزوئلا را موقتا 

رفع کرده است.

نفت در سراشیبی کاهش 
قیمت افتاد

در حالی از ابتدای هفته گذشته امکان بهره مندی از یارانه 

تشویقی ۱۲۰ هزار تومانی برای دهک های درآمدی ششم 

و هفتم همچون دهک های اول تا پنجم درآمدی فراهم 

شده است که طبق اعلام وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 

دهک های »هشتم« و »نهم« نیز به تدریج به این طرح 

اضافه خواهند شد.

سراسری  اجرای  از  ماه  چهار  از  بیش  ایسنا،  گزارش  به 

که  در کشور می گذرد؛ طرحی  الکترونیک  کالابرگ  طرح 

حبوبات، شیر  ایرانی،  برنج  اساسی شامل  کالای  قلم   ۱۱

روغن  تخم مرغ،  مرغ،  کم چرب،   ماست   پنیر،  کم چرب، 

انستیتوی  نظر  طبق  که  شکر  و  قند  و  ماکارونی  مایع، 

تغذیه ایران به تایید رسیده، در سبد غذاییِ این طرح 

تعریف شده است و مشمولان این طرح در صورت خرید 

۲۰۰ هزار تومان از مبلغ یارانه از میان ۱۱ قلم کالای سبد 

غذایی تعریف شده، مشمول دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ 

هزار تومانی خواهند شد.

در حال حاضر برای اجرا ۱۴۵ هزار مغازه و فروشگاه به 

طرح متصل شده اند.

البته فاز اول اجرای سراسری این طرح به این گونه بود 

که سه دهک اول درآمدی و مددجویان تحت پوشش 

تشویقی  امتیاز  از  امداد،  کمیته  و  بهزیستی  سازمان 

بهره مند شدند و اگر ۷۰ درصد مبلغ یارانه خود را از میان 

این ۱۱ قلم خریداری می کردند، مبلغ یارانه آنها ۲۰ درصد 

اول  دهک  سه  دوم،  مرحله  در  اما  می یافت،  افزایش 

درآمدی و مددجویان تحت پوشش سازمان بهزیستی و 

کمیته امداد امام خمینی )ره(، از امتیاز تشویقی بهره مند 

شدند، با این تفاوت که شرط بهره مندی از افزایش اعتبار 

خرید حداقل ۲۰۰ هزار تومان از اعتبار یارانه اعلام شد و 

درصورتی که سرپرستان خانوار این مبلغ از یارانه خود را از 

میان اقلام کالاهای اساسی خریداری می کردند، مشمول 

شهریورماه  اول  از  و  مرور  می شدند.به  تشویقی  امتیاز 

یارانه تشویقی به دهک های درآمدی چهار و پنج در قالب 

کالابرگ تسری یافت و دهک چهارم و پنجم هم مشمول 

از ابتدای هفته گذشته و  این یارانه تشویقی شدند.اما 

در فاز ششم اجرای طرح کالابرگ الکترونیک، دهک های 

ششم و هفتم درآمدی همچون دهک های یک تا پنج 

مشمول دریافت امتیاز تشویقی طرح کالابرگ شدند و 

آنها نیز چنانچه ۲۰۰ هزار تومان از مبلغ یارانه خود را از 

میان ۱۱ قلم کالای سبد غذایی تعریف شده خریداری کنند، 

مشمول دریافت یارانه تشویقی ۱۲۰ هزار تومانی خواهند 

شد؛ به عبارتی با استفاده از این طرح، یارانه دهک های 

یک تا ۳ درآمدی به ۵۲۰ هزار تومان و یارانه دهک های 

چهارم تا هفتم درآمدی به ۴۲۰ هزارتومان ارتقاء می یابد.

با این وجود وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی روز گذشته 

اعلام کرد که دهک های هشتم و نهم به تدریج به طرح 

کالابرگ الکترونیکی اضافه خواهند شد.

یارانه این افراد ماهانه ۴۲۰ هزارتومان شد

به گزارش  تسنیم، اواخر خردادماه امسال با مصوبه شورای 

پول و اعتبار سقف وام خرید مسکن از محل اوراق حق 

با  و  تومان  میلیون   800 به  تهرانی  زوجین  برای  تقدم 

احتساب وام تعمیر )جعاله( به 960 میلیون تومان افزایش 

یافت.در سایر شهرها نیز این وام از 160 میلیون تومان به 

320 میلیون تومان افزایش یافت. برای تهیه این تسهیلات، 

متقاضی )زوج ها( معادل 2 برابر رقم وام یعنی 1920 برگه 

اوراق حق تقدم وام مسکن )تسه( را خریداری کنند. نرخ 

این اوراق در زمان حاضر به طور میانگین حدود 95 هزار 

تومان است. بنابراین متقاضیان همان ابتدا بایستی حدود 

183 میلیون تومان برای خرید اوراق هزینه کنند.در واقع آن 

چیزی که پس از کسر هزینه خرید اوراق حق تقدم مسکن 

برای متقاضیان می ماند حدود 777 میلیون تومان است. 

با توجه به جدیدترین گزارش مرکزی آمار ایران از تحولات 

بازار مسکن که متوسط قیمت مسکن را حدود 81 میلیون 

تومان اعلام کرده با رقم مذکور می توان حدود 10 مترمربع 

مسکن در شهر تهران خریداری کرد.لازم به ذکر است مبلغ 

اقساط ماهانه وام 160 میلیون تومانی تعمیر حدود 4.5 

میلیون تومان و وام 800 میلیون تومانی حدود 16.1 میلیون 

تومان خواهد بود. مجموع اقساط این 2 وام ماهانه حدود 

20 میلیون و 600 هزار تومان است.

خرید ۱۰ متر مسکن با وام ۹۶۰ میلیون تومانی
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رصدخانه رئیس مرکز بررسی های استراتژیک ریاست  جمهوری منصوب شد
رئیس جمهور در حکمی »مصطفی زمانیان« را به ریاست مرکز بررسی های استراتژیک ریاست  جمهوری منصوب کرد.
»مصطفی زمانیان« دارای دکترای سیاستگذاری عمومی از دانشگاه تهران و از نویسندگان سند تحول دولت سیزدهم و عضو حقیقی ستاد تحول است.

نگهبان در نشست مشترک فرمانداران و  عباسعلی کدخدایی، عضو شورای 

هیئت های نظارت انتخابات کهگیلویه وبویراحمد با تاکید بر اینکه ملاک ما 

در انتخابات حضور مشارکت و پشتیبانی مردم است، ابراز کرد: خوشبختانه از 

ابتدای انقلاب تاکنون هر انتخاباتی برگزار کردیم سالم بودند حتی انتخابات 

به  کردیم  اعلام  که  داشتند  اعتراضاتی  آن  به  نسبت  عده ای  که  سال 1388 

سلامت انتخابات هیچ گونه خدشه ای وارد نشده است.وی به لازمه برگزاری 

انتخابات سالم اشاره و عنوان کرد: قوانین انتخاباتی مربوط به دهه 60 بود که 

در دهه 70 اصلاح شد و همچنان ادامه دارد و انتخابات در دهه 60 با یک نگاه 

تکلیف محور برگزار می شود و معادلات سیاسی رقابتی کم تر مطرح شد اما 

هر چه از دهه 60 فاصله گرفتیم عنصر رقابت سیاسی به خصوص در دو دهه 

اخیر پر رنگ شد که باید قوانین و روش هایی مبتنی بر نگاه و مزاج انتخاباتی 

که مردم آن را می پسندند داشته باشیم.کدخدایی بر مسئله بی طرفی عوامل 

اجرایی انتخابات تاکید کرد و گفت: باید بحث بی طرفی در انتخابات پر رنگ 

نشان داده شود و ضمن اینکه مسئله مهم بی طرفی در انتخابات را به عوامل 

اجرایی گوشزد کنیم خودمان منادی و عامل به این مسئله باشیم.وی با اشاره 

به اینکه مقام معظم رهبری همواره بر موضوع بی طرفی در انتخابات تاکید 

دارند، بیان کرد: فارغ از نگاه سیاسی و سلیقه ای عوامل اجرایی در چارچوب 

قانون حرکت کنیم و اگر خدای نکرده مردم یک حوزه انتخابیه احساس کنند 

من و شما از فردی جانبداری می کنیم و به این دلیل پای صندوق رای حاضر 

نشوند گناهی است که به پای من و شما نوشته می شود، لذا موارد اخلاقی، 

دینی و سیاسی در این زمینه مدنظر باشد.

کدخدایی با اشاره به اینکه شفافیت مدنظر عوامل اجرایی باشد و پاسخ قانونی 

به موارد مطرح شده از سوی نامزدهای انتخاباتی داده شود، گفت: بی طرفی 

عوامل اجرایی انتخابات در بین نامزدها و هواداران آنها منعکس شود و آنها 

هم این اطمینان را پیدا کرده و به خوبی لمس کنند که اگر این مورد لمس 

نشود معنایی نخواهد داشت.

عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در 

گفت وگو با مهر و در خصوص اعلام جدول اختلال 

احتمالی اینترنت به دلیل بروز رسانی زیرساخت های 

ارتباطی و تداوم گلایه های مردم از سرعت اینترنت 

گفت: آنچه که به عنوان جدول اعلام اختلال ها در 

اینترنت مطرح شده است، اشتباه است زیرا آنها 

اختلال نیستند بلکه اعلام توسعه اینترنت در شهرها 

است که از ساعت ۱ تا ۳ که در نیمه شب ها که 

مردم خواب هستند ممکن است اختلالاتی برای 

برخی از کاربرها به وجود آید.وی در خصوص تداوم 

گلایه های مردم از سرعت اینترنت اظهار داشت: در 

خصوص تداوم گلایه های مردم از سرعت اینترنت 

اولویت ما و  در نقاط مختلف کشور تاکید کرد: 

راهکار اساسی در حل مشکل اینترنت کشور اجرای 

پروژه فیبرنوری است که هم ارتباطات ثابت ما را 

گسترش، توسعه می دهد و هم ما را با افزایش 

سرعت مواجه می کند و هم بار سنگینی را از روی 

شبکه تلفن های همراه بر داشته و سرعت آنها را 

نیز افزایش می دهد.زارع پور ادامه داد: هم اکنون 

به تدریج شهر به شهر در حال امضای تفاهم نامه 

توسعه و اجرای پروژه های فیبرنوری و افتتاح آنها 

هستیم. 

میلیون   ۴ حدود  حاضر  حال  در  که  گونه ای  به 

خانوار در سطح کشور تحت پوشش فیبرنوری قرار 

گرفته اند و حتی مردم می توانند با حضور در سایت 

»iranfttx.ir«، شهرها و محله های خود را که تحت 

پوشش فیبر نوری قرار گرفته اند را جست و جو و 

بررسی کنند و چنانچه در آن محله ها شامل توسعه 

شبکه فیبر نوری شده باشد، می توانند بلافاصله 

درخواست اینترنت ثابت را داشته باشند که ظرف 

یک ماه برای آنها فراهم می شود. اگر هم محله ها 

و شهرهای آنها تحت پوشش نباشد در آن سایت 

به آنها گفته می شود که در دو سال آینده چه زمانی 

تحت پوشش قرار خواهد گرفت.

در  مهر  با  در گفت وگو  وزیر کشور  احمد وحیدی 

خصوص ثبت نام داوطلبان انتخابات دوازدهمین دوره 

مجلس شورای اسلامی و احتمال بررسی شرایط افرادی که در مرحله پیش ثبت 

نام ها جا ماندند و نتوانستند در انتخابات ثبت نام کنند، گفت: در خصوص افرادی 

که از مرحله پیش ثبت نام ها جا ماندند و نتوانستند در آن مرحله حضور داشته 

باشند ولی می خواهند وارد مرحله ثبت نام اصلی شوند، باید بگویم که بر اساس 

قانون نمی توانیم کاری را انجام دهیم.وی افزود: ما در وزارت کشور نمی توانیم برای 

جاماندگان از پیش ثبت نام ها کاری انجام دهیم مگر آنکه مصوبه ای از مجلس 

شورای اسلامی داشته باشیم. در حال حاضر هم خبری از تصویب مصوبه ای برای 

افرادی که از انتخابات جا مانده اند، وجود ندارد.

شورای  مجلس  نمایندگان  ایسنا،  گزارش  به 

علنی  غیر  در جلسه ای  یکشنبه  امروز  اسلامی صبح 

در صحن مجلس با حضور رضا مرادصحرایی وزیر آموزش و پرورش، میثم 

لطیفی رئیس سازمان اداری و استخدامی و داوود منظور رئیس برنامه و 

بودجه موضوع مطالبات بازنشستگان و شاغلان آموزش و پرورش و هم چنین 

مشکلات این وزارتخانه در تامین معلم در سال جدید تحصیلی مدارس را 

مورد بررسی قرار دادند.

نمایندگان مجلس رسیدگی به لایحه برنامه هفتم توسعه جمهوری اسلامی 

ایران را در دستور کار جلسات امروز علنی صحن مجلس دارند و این جلسات 

در ۳ نوبت کاری برگزار خواهد شد.

یک  از  بیش  صدور  از  کشور  وزیر 

میلیون کارت شناسایی برای اتباع و ادامه صدور این کارت برای همه اتباع 

خارجی خبر داد. احمد وحیدی در گفت وگو با ایسنا، درباره اظهارات یکی 

از نمایندگان مجلس شورای اسلامی مبنی بر پیش بینی » ارائه کارت ملی 

اتباع بیگانه به مهاجران «، گفت: اتباع کارت ملی ندارند؛ بلکه شناسه ای 

برای آنها وجود دارد که همان مفهوم کد را دارد که اتباع با آن شناخته 

می شوندوی افزود: کارتی هم با عنوان کارت شناسایی برای آنها وجود دارد 

که باتوجه به وجود کارت های شناسایی متعدد برای اتباع خارجی، سازمان 

مهاجرت به دنبال این است که حتی المقدور کارت ها را واحد کند که بتوان 

مدیریت بهتری را اعمال کرد.

جاماندگان از ثبت نام 
مجلس فرصت 
دوباره ای ندارند

جلسه غیرعلنی مجلس 

با وزیر آموزش و پرورش 

برای بررسی کمبود معلم

تاکید کدخدایی بر بی طرفی شورای نگهبان در انتخابات

تلفیق  کمیسیون  عضو  ارم ساداتی،  کوچکی نژاد  جبار 

برنامه هفتم توسعه درباره افزایش ۷۵ درصدی بودجه 

مخالفت  با  که  توسعه  هفتم  برنامه  در  صداوسیما 

رئیس مجلس به کمیسیون مربوطه عودت داده شد، 

به »شرق« گفت: »با توجه به بودجه ای که صداوسیما 

این  از  انتظاراتی  مسئولان  و  مردم  می کند،  دریافت 

رسانه دارند که تاکنون برآورده نشده است«.

ادامه  برنامه و بودجه مجلس   این عضو کمیسیون 

داد: »این رسانه نتوانسته برنامه های خود را برای همه 

مناطق کشور خصوصا روستاها و مناطق کوهستانی 

در  که  شاهدیم  بنابراین  بدهد.  مناسبی  پوشش 

را  کانال ها و شبکه های جهانی  خط های مرزی همه 

به جز شبکه های صداوسیما دریافت می کنند و این یک 

مشکل جدی در صداوسیماست«.

 او در ادامه به مشکلات دیگر صداوسیما اشاره کرد و 

گفت: »از مشکلات دیگر صداوسیما قیمت بالا و گران 

تجهیزات این سازمان است. ضمن اینکه این سازمان 

صندوقی دارد که این صندوق هم پر از مشکل است«.

 کوچکی نژاد درخصوص مشکلات صندوق صداوسیما 

توضیح داد: »پیش از این طرح تحقیق و تفحص از 

صندوق صداوسیما مطرح شد که متأسفانه رأی نیاورد 

و با تحقیق و تفحص از این صندوق ممکن بود خیلی 

از مسائل روشن شود«.

یازدهم اضافه کرد:  نماینده مردم رشت در مجلس   

»در دل شهر رشت زمینی به مساحت پنج هکتار و نیم 

که قیمتی بالغ بر سه هزار میلیارد تومان دارد یکباره و 

مبهم به طور رایگان بدون هیچ گونه وجه و پرداختی به 

صندوق صداوسیما واگذار شده است. در حالی که این 

صندوق غیردولتی است«.

 او افزود: »این صندوق مشکلاتی دارد که باید به طور 

جداگانه مورد تحقیق و بررسی قرار گیرد«.

 

این عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه همچنین 

زیادی  تا حد  اعتقاد من صداوسیما  »به  کرد:  تأکید 

ریخت وپاش دارد که باید جلوی این ریخت وپاش ها 

گرفته شود. 

برخی  به  سازمان  این  من  اعتقاد  به  اینکه  ضمن 

نیروهای خود که ۱۰ یا ۱۵ سال بدون هیچ قراردادی با 

کمترین پول در این سازمان کار می کنند ظلم می کند. 

نیروهایی که اکثر آنها افرادی تحصیل کرده، خوش فکر 

و هنرمند هستند«.

 عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه تأکید کرد: 

»سازمان صداوسیما در تبدیل وضعیت نیروهای خود 

به دلیل اینکه آزمون خاصی برگزار نمی کنند و ضوابط 

خاصی ندارد، کسانی که نفوذ دارند به سمت تبدیل 

وضعیت می روند و دیگرانی که چنین امکانی را ندارند 

حقشان پایمال می شود«. کوچکی نژاد در پاسخ به اینکه 

بر چه مبنایی افزایش ۷۵ درصدی بودجه صداوسیما 

در برنامه پنج ساله هفتم لحاظ شده است؟ گفت: »با 

توجه به اینکه امروز در جنگ رسانه ای قرار داریم، نگاه 

نمایندگان این است که اگر صداوسیما را تقویت کنیم، 

موفق  می توانیم  تبلیغی  جنگ  و  رسانه ای  جنگ  در 

دارد.  وجود  نمایندگان  بین  در  نگاه  نوع  این  شویم. 

اما برای اینکه به این نقطه برسیم، این سؤال مطرح 

است که آیا صداوسیما این توان را دارد یا خیر؟ این 

بحثی است که باعث شد نمایندگان به آن رأی ندهند 

و رئیس مجلس آن را به کمیسیون تلفیق عودت داد تا 

در کمیسیون مورد بررسی قرار گیرد«.

 عضو کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه ادامه داد: 

»اگر صداوسیما خوب کار کرده بود و رضایت نسبی 

درباره کارکرد آن وجود داشت، این ماده به کمیسیون 

تلفیق برگردانده نمی شد«.

 صدور بیش از یک 
میلیون کارت شناسایی 

برای اتباع خارجی

خبــــــــــــر

خبر

خبر

خبــــــــــــر

تخصیص بودجه ۵۰ هزار میلیارد تومانی برای صداوسیما پذیرفتنی نیست

پاسخ وزیر ارتباطات به گلایه های مردم از سرعت اینترنت

رئیس جمهور  روحانی،   »حسن  نوشت:  مشرق 

کنگره حزب  به  پیامی  در  تازگی  به  ایران  سابق 

اعتدال و توسعه، اگرچه مسئولیت خود در قبال 

را  خود  دولت  ایام  در  کشور  رخدادهای  برخی 

نپذیرفته اما در عین حال مواضع محکمی در ردّ 

پروژه "تحریم انتخابات" و "مذمت خیابان" اتخاذ 

کرده است.دقت شود که اگرچه برخی جهات پیام 

روحانی قابل نقد است و او در صحبت هایش از 

طعنه به مجلس کارآمد یازدهم و شورای نگهبان 

مصداق  به  که  بدانیم  لکن  نکرده  فروگذار  نیز 

باید  است"؛  نعمت  بیابان  در  آب  قطره  "یک 

صحبت های او در ردّ تحریم انتخابات را مغتنم 

متحدان  فعلی؛  فضای  در  اینکه  دانست.چه 

گفتمانی روحانی یعنی اصلاح طلبان طرح خیانت 

بار تحریم انتخابات را در دستور کار گذاشته اند تا 

بتوانند بوسیله آن کسانی را بفریبند و از میزان 

مشارکت در انتخابات بکاهند.

البته دقت شود که ملاک یک انتخابات، قانون 

است نه مشارکت و مجلس آینده با هر میزان 

مشارکتی اما با قوت تمام تشکیل خواهد شد. 

لکن نمی توان از خباثت بانیان تحریم انتخابات و 

همچنین از مغتنم بودن موضع روحانی گذشت.

فضای  در  می شود  تأکید  که  روست  همین  از 

فعلی هرکس که خیابان را نقد می کند و بر گزینه 

برای  عقلانی  راه حل  یگانه  عنوان  به  انتخابات 

اصلاح امور تأکید دارد؛ باید مورد حمایت و توجه 

قرار گیرد.«

استقبال رسانه اصولگرا 
از موضع روحانی درباره 

انتخابات

محمدی  الهه  و  حامدی  نیلوفر  دادگاه  بدوی  رای  ایسنا،  گزارش  به 

خبرنگاران روزنامه های شرق و هم میهن که در ناآرامی های پس از مرگ 

مهسا امینی دستگیر و بازداشت شدند صادر شد که طبق آن این دو نفر 

به ترتیب به ۱۳ و ۱۲ سال حبس محکوم شدند.

مرکز رسانه قوه قضاییه در این باره اعلام کرده است:

دولت  با  همکاری  اتهام  به  محمدی  الهه  خانم  صادره،  رای  براساس 

متخاصم آمریکا، به تحمل ۶ سال حبس، اجتماع و تبانی برای ارتکاب 

جرم بر ضد امنیت کشور ۵ سال حبس و به اتهام فعالیت تبلیغی علیه 

نظام جمهوری اسلامی ایران به تحمل یک سال حبس محکوم شد.

خانم نیلوفر حامدی نیز به اتهام همکاری با دولت متخاصم آمریکا به 

تحمل ۷ سال حبس، اجتماع و تبانی برای ارتکاب جرم بر ضد امنیت 

تبلیغی علیه نظام جمهوری  اتهام  فعالیت  به  کشور ۵ سال حبس و 

اسلامی ایران به تحمل یک سال حبس محکوم گردید.

همچنین، هر دو متهم خانم ها محمدی و حامدی با توجه به اقدامات 

ضد امنیتی به استناد بندهای پ، ح و ذ ماده ۲۳ قانون مجازات اسلامی 

مصوب سال ۱۳۹۲، به عنوان مجازات تکمیلی به مدت ۲ سال از عضویت 

مجازی،  فضای  در  فعالیت  و  سیاسی  دسته جات  گروه ها،  احزاب،  در 

رسانه ها و مطبوعات محروم شدند.

قانون   ۲۷ ماده  استناد  به  بازداشت  ایام  است،  آمده  دادگاه  رای  در 

مجازات اسلامی کسر و محاسبه خواهد شد.

احکام صادره حضوری و ظرف ۲۰ روز در دادگاه تجدید نظر تهران قابل 

اعتراض هستند.  

درصورت تایید حکم از سوی دادگاه تجدید نظر، متهمان مجازات اشد )۶ 

سال حبس برای خانم الهه محمدی و ۷ سال حبس برای نیلوفر حامدی( 

را تحمل خواهند کرد.   

نیلوفر حامدی و الهه محمدی به حبس محکوم شدند

حجت الاسلام مرتضی آقاتهرانی،رئیس شورای 

برنا در  با  پایداری در گفت و گو  مرکزی جبهه 

دوازدهمین  برای  پایداری  جبهه  جلسات  مورد 

گفت:  اسلامی،  انتخابات مجلس شورای  دوره 

انتخابات مجلس  برای  پایداری  جلسات جبهه 

دوازدهم  بسیار جدی است چراکه انتخابات این 

دور بسیار مهم و تاثیر گذار است. جلسات جبهه 

هرهفته در تهران و شهرستانها برگزار می شود.

جریانهای  سایر  با  وگو  گفت  مورد  در  وی 

با  الان جلسه رسمی  تا  ما  کرد:  اظهار  اصولگرا 

ولی دوستان  نداشتیم  اصولگرا  گروههای  سایر 

زبانی  صورت  به  و  غیررسمی  های  صحبت 

قالیباف  آقای  با  مثلا  های  نشست  و  جلسات 

با  ای  به شکل رسمی جلسه  اینکه  اند.  داشته 

سایر جریانات اصولگرا برای ائتلاف داشته باشیم 

یا نه، هنوزچنین جلسه ای برگزار نشده است .

نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی 

سایر  در  ما  دوستان  اگر  کنم  می  فکر  گفت: 

جریانات اصولگرا به فکر باشند که افراد خوبی را 

معرفی کنند ما بر روی خوبها وحدت می کنیم اما 

اگر سلیقه ای باشد، قاعدتا شرایط فرق می کند 

و همانند گذشته که لیست های متفاوت داده 

می شد خواهد شد.

جبهه  از  دوستانی  به  ما  کرد:  خاطرنشان  وی 

پایداری که لازم بوده است در انتخابات نامزد 

و  کنند  نام  ثبت  که  کردیم  سفارش  شوند 

در  است.  شده  انجام  نیز  کار  این  خوشبختانه 

شهرستانها و تهران دست مان حتی برای دادن 

لیست جداگانه باز است.

احتمال وحدت اصولگرایان 

از نظر آقاتهرانی عباس علی آبادی وزیر صمت طی دستوری به دو 

معاون خود، فرهید زاده رئیس سازمان حمایت 

و شاه میرزایی معاون تجارت و خدمات، ضمن 

انتقال گله مکرر اعضای هیات دولت از نابسامانی 

بازار، خواستار اقداماتی نظیر ارائه تحلیل کامل از 

وضعیت بازار و نظارت بر آن شد.

در نامه وزیر صمت به دو معاونش آمده است: 

»در جلسه هیات دولت مکرر گله می شود که 

بازار رهاست و در حق مردم اجحاف می شود 

و همه انتظار دارند ما کاری انجام دهیم. لازم 

است تحلیل درست و کاملی از وضعیت نظارت 

اتحادیه ها،  اصناف،  نقش  شود.  ارائه  بازار  بر 

انجمن ها، تعزیرات، سازمان حمایت و بازرسان 

ما چیست؟«

روایت علی آبادی از گلایه مکرر در هیات دولت
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پدیده یوونتوس در دوراهی اسپانیا و هلندورزش 
مدت زیادی است که در رسانه های اسپانیا در مورد دین هویسِن صحبت می شود. ادیشب سرانجام او اولین بازی خود را با تیم 

اصلی یوونتوس انجام داد و این کار را در سن سیرو مقابل میلان انجام داد. هویسن در دقیقه 78 به جای فدریکو گاتی وارد زمین 
شد و در پایان نیز یووه توانست میزبانش را با یک گل شکست دهد. چند روز پیش آاس گزارش داد که هویسن تصمیم گرفته 

است برای اسپانیا بازی کند در حالی که او می تواند برای هلند نیز به میدان برود.

باشگاه اینتر امیدوار است قرارداد لائوتارو مارتینز را پیش از پایان فصل 

تمدید کند.این ستاره از هالند و امباپه هم بهتر است!

العاده  فوق  آمار  روی  گزارشی  اسپورت طی  دلو  گاتزتا  ایتالیایی  روزنامه 

لائوتارو مارتینز در فصل جاری با اینتر پرداخته است.

در بخشی از این گزارش آمده است: "ال تورو تاکنون 11 گل در لیگ به ثمر 

رسانده که اگر گلزنی او در لیگ قهرمانان اروپا نیز در نظر گرفته شود، این 

آمار به عدد 12 می رسد.

در واقع، با توجه به میانگین گل در هر 75 دقیقه او این فصل نه تنها از 

کریستیانو رونالدو و لیونل مسی، بلکه از ارلینگ هالند و کیلیان امباپه هم 

بهتر عمل کرده است."

اینتر به دنبال تمدید قرارداد

رسیدن  فرا  از  پیش  که  می داند  بازیکن  این  عملکرد  به  توجه  با  اینتر 

تابستان، تیم های بزرگ اروپا برای خرید مارتینز دست به کار می شوند.

روزنامه گاتزتا دلو اسپورت خبر می دهد که باشگاه اینتر با مدیربرنامه این 

بازیکن در ارتباط است تا قراردادی تا سال 2028 با این بازیکن امضا کند.

باشگاه ایتالیایی به او دستمزد خالص سالانه 7 میلیون یورو پیشنهاد کرده 

است. طرفین برای این توافق در ارتباط هستند و از سوی باشگاه این 

خوش بینی وجود دارد که او ماندنی شود.

این ستاره از هالند و امباپه هم 

بهتر است!

خبر

خبر

خبر
خبر

ماهینی: 

کنعانی عقلش 18 ساله 

است!

قدرت بدنی آمریکایی ها فوق العاده است 

توضیح ستاره تیم ملی کشتی درباره استوری جنجالی

از  انتقاد  و  جنجالی  استوری  درباره  یزدانی  امیرمحمد 

محمدحسین کنعانی زادگان به صحبت پرداخت.توضیح 

ستاره تیم ملی کشتی درباره استوری جنجالی

را  مراسمی  کشتی  فدراسیون  سه"،  "ورزش  گزارش  به 

با عنوان تجلیل از مدال آوران این رشته با حضور وزیر 

مسابقات  در  مدال  دارندگان  به  تا  کرد  برگزار  ورزش 

جهانی، پاداش های نقدی داده شود. یکی از چهره هایی 

قرار  خبرنگاران  توجه  مورد  حسابی  مراسم  این  در  که 

گرفت، امیرمحمد یزدانی بود.

 2023 و  اسلو   2021 جهانی  مسابقه  دو  در  که  یزدانی 

بلگراد موفق به کسب مدال نقره شده بود، روز گذشته 

و با انتشار یک استوری از محمدحسین کنعانی زادگان، 

حسابی خبرساز شد. جایی که این ملی پوش کشتی آزاد 

به تبعیض میان پاداش های فوتبالیست ها به ورزشکاران 

صحبت های  البته  و  کرده  اعتراض  رشته ها  سایر 

کنایه آمیزی را نیز منتشر کرده بود.

به  از کشتی گیران، خبرنگاران  تجلیل  مراسم  در حاشیه 

سراغ امیرمحمد یزدانی رفتند. او ابتدا درخصوص این 

مراسم گفت: امروز یک کار شایسته ای از سوی فدراسیون 

کشتی برگزار شد که از من و سایر مدال آوران تقدیر کردند 

و قرار است حقوق ماهیانه ای به ما داده شود.

منتشر  کنعانی زادگان  از  که  جنجالی  استوری  درباره  او 

کنعانی زادگان  آقای  صرفا  من  بحث  گفت:  بود،  کرده 

نبود. چون در ویدیویی که درست کرده بودند، ایشان 

در حال صحبت است. ولی اینقدر تبعیض قائل شدن، 

عادلانه نیست. اگر قرار است پولی به شخصی بدهیم، 

باید بازخوردی داشته باشد.

وی گفت: قهرمانان ما در حال کسب مدال های متعدد 

از جام جهانی 2022 قطر چه  ما  بازخورد  ولی  هستند، 

بوده است و چه مقامی به دست آورده ایم که این جوایز 

و  هستند  عزیز  من  برای  فوتبالیست ها  می دهند؟  را 

دوستان فوتبالیست زیادی دارم. ولی من آمدم که حق 

از ورزش بگیرم و به نظرم در حق ما اجحاف  را  خودم 

می شود.

در  طلا  مدال  کسب  برای  انگیزه هایش  درباره  یزدانی 

المپیک گفت: امسال تمریناتم را خیلی بهتر انجام دادم و 

متمرکزتر بودم. دوست داشتم در بازی های جهانی بلگراد 

طلا را کسب کنم که چنین اتفاقی رخ نداد و پس از آن 

بتوانم  آتی  در سال های  امیدوارم  بودم.  ناراحت  خیلی 

مدال خوش رنگی را به دست بیاورم.

او در مورد اینکه آیا برای شرکت در المپیک پاریس به 

تغییر وزن فکر کرده است یا خیر، پاسخ داد: آرزوی هر 

ورزشکاری است که در المپیک شرکت کند، چون جای 

بزرگی است و باید مدال کسب کنید. من قطعا به تغییر 

وزن فکر کرده ام. با مربیان و خانواده ام مشورت می کنم تا 

ببینم چه اتفاقی رخ می دهد.

یزدانی در پایان و درباره غیرطبیعی بودن آمادگی بدنی 

نیروزایی  مواد  از  آیا  اینکه  و  آمریکایی  کشتی گیران 

این درست نیست که  یا خیر، گفت:  استفاده می شود 

من درباره ورزشکار کشور دیگری صحبت کنم حالا شاید 

از  آمریکایی ها  ولی  کنم،  اشتباه  خصوص  این  در  من 

نظر آمادگی جسمانی واقعا فوق العاده بودند. ما هم بد 

نبودیم. خود من به شخصه نسبت به مسابقه قبلی خیلی 

فرق کرده بودم و فکر کنم بتوانید تفاوت را متوجه شوید 

ولی به نظر من باید تلاش بیشتری انجام بدهیم.

حسین  ستارگان،  تیم  مسابقه  امروز  حاشیه  در 

ماهینی که هدایت این تیم را به عهده داشت در 

تربیت  به مناسبت هفته  جمع خبرنگاران گفت: 

بدنی، با تیمی که در قالب تیم ستارگان هنر که 

معمولا فوتبال و والیبال بازی می کنیم؛ برای این 

مسابقات از ما دعوت شد. دو بازی قبلی را برنده 

با  امیدوارم که  فینال رسیدیم.  به  امروز  و  شدیم 

همت بچه ها بتوانیم برنده مسابقه باشیم و من 

هم به عنوان مربی در خدمت آن ها هستم. بیشتر 

فوتبال کار کردیم ولی فوتسال را هم تا جایی که 

در توانم باشد کار خواهیم کرد.

ماهینی در پاسخ به این سوال که آیا اولین تجربه 

آره،  تقریبا  گفت:  با خنده  است  سرمربی گری ات 

پیشنهاد  یک  لیگ  و  برتر  لیگ  در  امسال  من 

داشتم، ولی به خاطر برخی اتفاقات که خودتان 

بهتر می دانید نتوانستم قبول کنم.

مدارک  دریافت  که  سوال  این  به  پاسخ  در  او 

را  آسیا   B مدرک  گفت:  رسید  کجا  به  مربی گری 

دیگر مدرک  ماهه  دو، سه  تا  ان شاءالله  و  گرفتم 

کنار  در  من  اینکه  ضمن  گرفت.  خواهم  را   A

دو  و  می خونم  درس  هم  دانشگاه  مربی گری، 

ترم دیگر ان شاءالله لیسانس مربی گری فوتبالم را 

می توانم بگیرم. در کنار کار فنی می خواهم مدرک 

دانشگاهی هم می خواهم داشته باشم.

با  پیش  وقت  چند  اتفاقا  داد:  ادامه  ماهینی 

برانکو صحبت می کردم و به او گفتم می خواهم 

کرد.  تشویقم  خیلی  بگیرم،  مدرک  دانشگاه  از 

می دانید که خود برانکو هم تحصیل کرده است.

و  پرسپولیس  فردای  بازی  مورد  در  ماهینی 

لیگ  در  ما  شرایط  گفت:  تاجیکستان  استقلال 

بد  باخت  است یک  درست  است،  خیلی خوب 

را  خودمان  شخصیت  ما  داشتیم.  النصر  مقابل 

در آسیا پیدا کردیم و در چند سال اخیر خودمان 

با حمایت  که  امیدوارم  دادیم.  نشان  آسیا  به  را 

استقلال  مقابل  خوب  برد  یک  بتوانیم  هواداران 

تاجیکستان کسب کنیم.مدافع اسبق پرسپولیس 

جوایز  مورد  در  ایجاد شده  در خصوص حواشی 

میلیاردی به فوتبالیست ها گفت: به نظر من تمام 

تلاش  شبانه روزی  طور  به  ملی پوش  ورزشکاران 

می کنند و مسئولین می توانند همین جوایزی که 

دیگر  ملی پوشان  به  می دهند؛  فوتبالیست ها  به 

رشته ها نیز بدهند. به این طریق انگیزه ملی پوشان 

هم چند برابر می شود. البته یک بحثی وجود دارد 

که فوتبال هواداران بیشتری دارد، اما ما خودمان 

را  ورزش ها  سایر  و  کاراته  بسکتبال،  هم کشتی، 

دعا  آن ها  برای  هم  تلویزیون  پای  و  می بینیم 

می کنیم. ما دوست داریم همین جوایز را آن ها هم 

بگیرند، اما حسین کنعانی را زیاد جدی نگیرید. یه 

الدحیل امشب برای بازی مقابل النصر در دور سوم لیگ قهرمانان آسیا در اشتباهی کرد چون در اصل عقلش 18 ساله  است.

چارچوب رقابت های گروه پنجم آخرین تمرین خود در ورزشگاه اول پارک 

ریاض را برگزار می کند. بازی مقابل النصر برای الدحیل بسیار مهم است، 

چرا که پیروزی در این مسابقه، این تیم را به فضای رقابت برای صعود از 

گروه بازمی گرداند. از این رو الدحیل در این تقابل با تمام قوا می جنگد و به 

آخرین شانس های خود چنگ می زند.الدحیل با یک امتیاز از دو مسابقه 

در رده سوم این گروه سخت قرار دارد و النصر با 6 امتیاز صدرنشین است. 

پرسپولیس با 3 امتیاز در رده دوم و استقلال تاجیکستان با یک امتیاز در 

رده چهارم و آخر قرار گرفتند.

خود  خانگی  ورزشگاه  در  را  خود  اصلی  تمرین  دیروز  بعدازظهر  الدحیل 

مستقیماً قبل از عزیمت به ریاض انجام داد. 

این تمرین یک فرصت بود تا کادر فنی دحیل به رهبری کریستوف گالتیه، 

سرمربی فرانسوی جدید، آخرین تمهیدات خود را در مورد ترکیب و نحوه 

بازی مقابل النصر به کار گیرند که شامل گروهی از ستاره های بین المللی 

به رهبری کریستیانو رونالدو و سادیو مانه است.

در  که  دارد  تیم خود  در  زیادی  مهم  نام های  نیز  الدحیل  دیگر  از سوی 

رأس آنها فیلیپ کوتینیوی برزیلی و مایکل اولونگای کنیایی نقش آفرینی 

خواهند کرد.

امروز جلسه هماهنگی این دیدار با حضور مسئولان دو تیم، کادر داوری و 

نماینده کنفدراسیون فوتبال آسیا برگزار می شود و نشست خبری مربیان 

هم امشب برگزار خواهد شد.در عین حال گالتیه لیستی را که برای این 

مسابقه حساس انتخاب کرده اعلام کرد. 

دروازه بانی  مثلث  ترکیب خود  در  مسابقه  این  در  برای شرکت  الدحیل 

محمد سعید، شهاب اللیثی و صلاح زکریا را به همراه دارد. بقیه بازیکنان 

هم عبارتند از: ابراهیم قدیر، فارس سعید، عاصیم مادیبو، محمد مونتاری، 

مایکل  بوضیاف،  کریم  سمدو،  روبن  هوان،  مون  کیم  المحیری،  جاسم 

اسحاق  البریک،  سلطان  فهمی،  عبدالرحمن  محمد،  عبدالعزیز  اولونگا، 

الحاجی، لطفی ماجر، محمد موسی، محمد النعیمی، یوسف ایمن، خالد 

محمد صالح، محمد اسماعیل، فیلیپ کوتینیو و معز علی.

ورود سرمربی نیمار و مسی و 

امباپه به آسیا

سردار آزمون مصدوم و کبود در تریگوریا!

رئال مادرید تکذیب کرد: 

اسطوره ما جدا نمی شود

زمان ممکن،  بدترین  در  و  برابر مونزا  از درخشش  پس 

سردار آزمون یک بار دیگر دچار مصدومیت شده است.

سردار آزمون مصدوم و کبود در تریگوریا!

برای  خوبی  خبر  نمی تواند  این  سه"،  "ورزش  گزارش  به 

مورینیو باشد. سردار آزمون که روز گذشته در دیدار برابر 

مونزا و طی زمان حضورش در زمین مسابقه عملکرد بسیار 

و  آسیب دیدگی شده  دچار  داد،  نشان  از خود  را  خوبی 

دی  فیفا  تا  است  ممکن  می گویند  ایتالیایی  رسانه های 

نوامبر باز هم در دسترس نباشد.

سردار شب گذشته و در دقیقه 63 جانشین آندره آ بلوتی 

شد. ضربه تماشایی او با بدشانسی به تیرک دروازه برخورد 

کرد، او یک پاس طلایی نیز به لوکاکو داد و تک گل سه 

شوت  ریباند  حاصل   ،90 دقیقه  در  جالوروسی  امتیازی 

آزمون بود که تمام این ها باعث شد هواداران از عملکرد او 

رضایت داشته باشند.

با این حال، آسیب دیدگی بدموقع سردار باعث شده تا 

او احتمالا مدت زمانی طولانی را از میادین به دور باشد. 

البته او امروز آزمایش های پزشکی را پشت سر می گذارد 

و امیدوار است که تشخیص اولیه پزشکان اشتباه باشد.

آن گونه که روزنامه کوریره دلا اسپورت نوشته، سردار در 

پا روبرو شده ولی  با مصدومیت ساق  بازی روز گذشته 

ترجیح داده در زمین مسابقه بماند. حالا ممکن است این 

آسیب دیدگی سبب شود تا او پس از فیفا دی نوامبر در 

دسترس مورینیو قرار بگیرد.

در گزارش کوریره آمده است:

سردار  نبود.  اتفاق  این  دادن  رخ  زمان  دیگر  الآن  واقعاً 

مهاجم  که  زمانی  درست  می بیند،  آسیب  دوباره  آزمون 

ایرانی در حال بازگشت به فرم خوبی بود و نشان می داد 

که می تواند برای رم بسیار مفید باشد.

مونزا  مقابل  بازی  دیوانه وار  پایانی  دقایق  در  چیز  همه 

نیم  مورینیو  توسط  که  مرکزی  مهاجم  می افتد:  اتفاق 

ساعت مانده به پایان بازی به جای بلوتی می آید، مصمم 

وارد زمین می شود تا به تیم کمک کند مقاومت تیم بریانزا 

را بشکند. او تقریباً موفق به گلزنی می شود: با استفاده 

از توپی که از لوکاکو در محوطه جریمه رسید، ایرانی به 

قصد گلزنی با پای راست ضربه می زند، ولی شوت او به 

بخش داخلی تیرک سمت چپ دی گرگوریو )گلر مونزا( 

برخورد می کند.

سپس گل الشعراوی المپیکو را منفجر کرد و بین شادی 

امتیاز و جو متشنج شده  دیوانه کننده برای کسب سه 

فرعون(  اشک های  و  مورینیو  )اخراج  مسابقه  پایان  در 

کمتر کسی متوجه می شود که آزمون دوباره از ناحیه ساق 

پا احساس درد کرده است. نه به اندازه مصدومیتی که 

را  او  بایرلورکوزن،  در  حضورش  دوران  در  پیش،  ماه ها 

بدنی کبود و  با  بود که  باعث شده  و  بود  متوقف کرده 

مصدوم به تریگوریا )زمین تمرین رم( برسد.

این بار پای دیگر او مصدوم است، اما نگرانی ها همان 

است. چون مهاجم، زمین مسابقه را لنگان ترک کرد: ترس 

بازیکن  این  برای  ظریف  بسیار  عضله  دیدگی  آسیب  از 

فوتبال وجود دارد. اگر این تشخیص تایید شود، مورینیو 

اختیار  در  را  آزمون  دوباره  نوامبر  تعطیلات  از  بعد  فقط 

خواهد داشت.این بدان معناست که مهاجم دیگری به 

جز دیبالا برای این استفاده چرخشی از بازیکنان در بین 

مسابقات در دسترس نیست. مصدومیت آزمون، یک خبر 

بد برای رم و برای خود بازیکن است که تازه شروع کرده 

بود تا نشان دهد چه توانایی های زیادی دارد.

چنانچه  ولی  می رسد،  پایان  به  اینجا  در  کوریره  گزارش 

مصدومیت آزمون توسط کادرپزشکی رم تأیید شود، او 

از  و هنگ کنگ  ازبکستان  برابر  ایران  ملی  تیم  دیدار  دو 

مرحله انتخابی جام جهانی 2026 و جام ملت های آسیا 

این نمی تواند خبر خوبی  از دست می دهد که  را   2027

برای تیم ملی و امیر قلعه نویی باشد.

خوزه آنخل سانچز، مدیر رئال مادرید، اعلام کرد که هیچ 

صحبتی درباره جدایی لوکا مودریچ از این باشگاه در ماه 

ژانویه انجام نشده است.رئال مادرید تکذیب کرد: اسطوره 

ما جدا نمی شود

 مودریچ در چند هفته گذشته فرصت زیادی برای حضور 

باعث  این موضوع  و  نکرد  پیدا  مادرید  رئال  ترکیب  در 

ناراحتی او شده بود.

بعضی از رسانه های اسپانیایی اخیرا مدعی شده بودند که 

این وضعیت به حدی برای او غیر قابل تحمل است که 

حاضر نیست آن را تا پایان فصل تحمل کند و به همین 

دلیل تصمیم به ترک این باشگاه در پنجره نقل و انتقالات 

زمستانی گرفته است. 

باشگاه های حاضر  از  که  پیشنهادهایی  از  حتی صحبت 

در لیگ عربستان یا چند باشگاه آمریکایی به دست این 

رئال مادرید  اما حالا مدیر  بود  بازیکن رسیده هم شده 

را  او  جدایی  به  مربوط  شایعات  و  اظهارات  این  تمامی 

تکذیب کرده است. 

سانچز درباره این موضوعات به سایت گل عربی گفت: 

»هیچ مذاکرات رسمی ای از سوی مقامات عربستانی که 

میلادی  آینده  ژانویه سال  ماه  در  لوکا  انتقال  به  مربوط 

باشد صورت نگرفته است و ما در حال حاضر هیچ ایده  و 

تصمیمی درباره جدایی او از این تیم در زمستان نداریم.«

این اظهارات در حالی مطرح شده است که روز گذشته 

بعضی از منابع نزدیک به این باشگاه خبر داده بودند که 

مدیران رئال به کارلو آنچلوتی هشدار داده اند که از لوکا 

مودریچ و تونی کروس در ترکیب رئال کمتر استفاده کند و 

تمرکزش روی بیشترین استفاده ممکن از اورلین شوامنی، 

ادواردو کاماوینگا و فدریکو والورده باشد.

تیم رم روز گذشته در بازی هفته نهم سری A به 

مصاف مونزا رفت و با نتیجه 1-0 به برتری دست 

عجیب  اخراج  یک  با  بازی  این  پایان  کرد.  پیدا 

همراه شد.

ژوزه مورینیو که تیمش با گل دقیقه 90 استفان 

الشعراوی به برد نزدیک بود، رو به نیمکت مونزا 

رافائله پالاردینو را به سخره گرفت و با دستانش 

به او اشاره کرد که باید گریه کند.

رفتار سرمربی پرتغالی با کارت قرمز مستقیم داور 

همراه شد و به این ترتیب او بازی هفته آینده 

مقابل اینتر را از دست داد. رئیس باشگاه مونزا با 

این وجود تمایلی نداشت که به رفتار این سرمربی 

واکنش نشان دهد.

از  پیش  مونزا،  باشگاه  رئیس  گالیانی،  آدریانو 

 A سری  باشگاه های  مدیران  جلسه  در  شرکت 

درباره بازی روز گذشته به خبرنگاران گفت: "مونزا 

بسیار خوب بازی کرد. من به تیمی که در ورزشگاه 

المپیکو دیدم، افتخار می کنم."

نظر شما در مورد حرکت مورینیو چیست؟ او در 

پاسخ به این سوال گفت: "مورینیو دوست قدیمی 

من است، بنابراین نمی خواهم این دوستی را بهم 

بزنم."

نمی خواهم دوستی ام با 

مورینیو بهم بخورد!
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سلامت
خطر تشدید بیماری آنفلوآنزا 
یک فوق تخصص بیماری های عفونی با اشاره به اینکه این روز ها در کنار آنفلوآنزا 
ویروس های دیگری نیز شیوع پیدا کرده است، گفت: چنانچه این ویروس ها 
همزمان با آنفلوآنزا وارد بدن شخص شوند، بیماری آنفلوآنزا را تشدید می کنند. 

بیشتر بدانیم

گزارش

آگهی 

آگهی 

درباره بیماری هایی که یک حیوان می تواند 

با خودش به خانه مان بیاورد چه می دانید؟ 

حیوانی  این که  از  پیش  است  بهتر  شاید 

راه  خودمان  خصوصی  حریم  درون  به  را 

بدهیم، سری به تجربه ها و آمار ناخوشایند 

بیماری های مشترک بین انسان و حیوان 

بزنیم؛ بیماری هایی که ممکن است توسط 

حیوان خانگی به هرکدام از اعضای خانه و 

خانواده منتقل شود.

می تواند  که  است  این همان  چیزی 

در  حیوانات  این  حضور  برای  خط قرمزی 

محل زندگی مان باشد؛ جایی که در آن غذا 

می خوریم، استراحت می کنیم، فرزندان مان 

در آنجا نشست و برخاست می کنند و قرار 

آسایش مان  و  آرامش  برای  محلی  است 

باشد.

»وقتی یک موجود زنده در خانه ما زندگی 

می کند، یعنی به مراقبت، رسیدگی و کنترل 

شرایط زندگی نیاز دارد؛ این موضوعی بدیهی 

را دکتر حسین  این  و غیرقابل انکار است.« 

معتقد  که  می گوید  دامپزشک  ایرانی نژاد، 

در  حیوانات  این  حضور  نمی توانیم  است، 

خانه را ساده انگارانه و آسان تصور کنیم. در 

واقع، هنگام تصمیم به چنین اقدامی، لازم 

اطلاعات  و  آگاهی  کافی،  به قدر  که  است 

راجع به ویژگی های حیوان، شرایط مورد نیاز 

زندگی اش و بیماری های احتمالی اش داشته 

باشیم؛ آن وقت است که بدون تردید، به دلیل 

به  از حیوان  بیماری  انتقال  و  بروز  احتمال 

انسان، قید حضور این موجودات در خانه و 

زندگی مان را بزنیم و دورش خط قرمز بکشیم؛ 

مخصوصا در خانه ای که کودکان هم حضور 

دارند و به دلیل سیستم ایمنی ضعیف شان در 

معرض خطر بیشتری هستند. 

آلرژی و حساسیت!
سایر  از  بیشتر  که  آنچه  و  شایع ترین 

اعضای  گریبان   است  ممکن  بیماری ها، 

و  آلرژیک  بیماری های  بگیرد،  را  خانواده 

حساسیت زا مانند آسم است. واقعیت این 

است که تقریبا هر حیوانی می تواند برای 

شما واکنش های آلرژیک ایجاد کند؛ چرا که 

مواد شیمیایی موجود در مو، بزاق یا شوره 

آنها می تواند به عنوان آلرژن عمل کرده و در 

برخی افراد باعث ایجاد آلرژی شود. البته این 

که  رخ خواهد  در شرایطی شدیدتر  اتفاق 

فرد، پیش از اینها مستعد این بیماری  باشد 

و زمینه اش را از قبل داشته باشد:» گرده هایی 

که از پر پرنده ها بلند می شود یا موی گربه 

خودشان  از  است  ممکن  که  خرگوش  و 

آلرژی  مستعد  فرد  می تواند  کنند،  پخش 

را دچار حساسیت و آسم کند.« گرفتگی و 

خس خس سینه،  مشکلات تنفسی، سرفه، 

اگزما، کهیر، ریزش اشک و خارش چشم ها 

ازجمله  عطسه،  و  بینی  آبریزش  نهایتا  و 

نشانه های بروز حساسیت در افراد خانواده 

که  بدانید  میان، لازم است  این  در  است. 

این علائم بسیار مشابه علائم سرماخوردگی 

است ولی اگر بیش از دو هفته طول بکشد، 

احتمالا به دلیل حساسیت ایجاد شده  است. 

اما حسین ایرانی نژاد از برخی توصیه های 

جدی و ضروری برای پیشگیری ازاین اتفاق 

پرنده ها  پر  مرتب  کردن  » کوتاه  می گوید: 

تحت نظارت دامپزشک، قرار دادن کاسه آب 

در کف قفس که مو و پر کمتری پخش شود، 

حمام کردن منظم حیوان و نهایتا دادن دارو 

می تواند بخشی از حجم این اتفاق را کاهش 

بدهد.« 

البته که دکتر ایرانی نژاد تاکید دارد که همه 

این روش ها باید با اصول و تحت نظارت 

غیر  اگر  که  بگیرد  دامپزشک صورت  جدی 

به  جبران ناپذیری  صدمات  باشد،  این  از 

سلامت حیوان وارد خواهد شد. 

بیماری های مشترک
و  انسان  بین  مشترک  بیماری های  »البته 

حیواناتی مانند گربه و خرگوش و... آن قدر 

انگلی  بیماری های  برخی  اما  نیست  زیاد 

دارد  وجود  توکسوپلاسموز  عفونت  مانند 

رخ  حیوان  مدفوع  با  افراد  تماس  از  که 

می دهد.« نوعی از بیماری که با بزرگ شدن 

غدد لنفاوی و تب، خودش را نشان می دهد. 

درخصوص  شده  انجام  مطالعات  طبق 

بیماری  این  به  ابتلا  شانس  بیماری،  این 

در افرادی که سیستم ایمنی ضعیف دارند، 

بسیار بیشتر از سایر افراد است؛ ضمن این که 

اگر در دوران بارداری بروز کند، ممکن است 

خدایی نکرده باعث ناهنجاری  های جنینی 

شود. البته این عفونت انگلی معمولا از فردی 

به فرد دیگر منتقل نمی شود  اما در افرادی 

که دچار عفونت توکسوپلاسموز می شوند، 

معمولا کیست هایی در نواحی مختلف بدن 

ایجاد می شود. بنابراین هرچه سیستم ایمنی 

و  کیست ها  این  مهار  باشد،  قوی تر  بدن 

مبارزه با انگل برای بدن ساده تر خواهد بود؛ 

در غیر این صورت، فرد با مشکلات متعددی 

روبه رو خواهد شد. 

و حتی ماهی! 
البته که تجربه نشان داده است که ماهی ها 

عفونت های  از  بعضی  می توانند  به ندرت 

انگلی را به انسان منتقل کنند اما بهتر است 

آگاه  هم  کم  احتمالات  همان  به  نسبت 

باشیم! مثلا این که در آب ماهی ممکن است 

دفع  از  ناشی  روده ای  انگلی  بیماری های 

مدفوع حیوان وجود داشته باشد که با ورود 

به بدن انسان باعث اسهال و استفراغ شود.

1402081272

1402081271

سلامت

خبــــر 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون 

تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 

فاقد سند رسمی

برابر رأی شماره 140260324001003990 مورخ 1402/06/25 

هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 

حوزه ثبت ملک بندرگناوه تصرفات مالکانه و بلامعارض 

به  الله  نمت  فرزند  دست  براندازه  یدالله  آقای  متقاضی 

شماره شناسنامه 12378 کد ملی 3539312821 صادره از 

گناوه را نسبت به ششدانگ عرصه و اعیان یکبابخانه به 

مساحت 190/40 متر مربع در قسمتی از پلاک 917 اصلی 

آقای  از  الواسطه  مع  خریداری  گناوه  امامزاده  در  واقع 

سیداحمد حسینی و شرکاء محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 

نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  شود  می  آگهی  روز   15

باشند  اعتراضی داشته  به صدور سند مالکیت متقاضی 

می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 

اعتراض خود را به اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 

مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 

را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. صدور سند مالکیت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قضایی نمی باشد.

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/7/17

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/8/2

شماره: 659 م الف

محمد چهابدار_ رئیس ثبت اسناد و املاک

 شهرستان گناوه

لایحه برنامه هفتم توسعه در حالی از مدتی قبل در حال بررسی 

و چکش کاری در مجلس شورای اسلامی است که در محافل 

کارشناسی، ایرادات زیادی از آن گرفته شده است. در حوزه 

سلامت نیز این لایحه محل نقد است، به طوری که در تازه  ترین 

گزارش مرکز پژوهش های مجلس از فاصله زیاد این لایحه با 

سیاست های کلی برنامه هفتم و همچنین سیاست های کلی 

سلامت سخن رفته است. به باور نقادان، احکام لایحه برنامه 

هفتم توسعه به گونه ای تنظیم شده که حتی با اجرای کامل 

آنها هم نمی توان انتظار ارتقای نظام سلامت را داشت؛ به ویژه 

که سیاست های تامین مالی سلامت یکی از موضوعات مورد 

غفلت واقع شده در لایحه است.

باوجود توسعه همه جانبه نظام سلامت در کشورمان مخصوصا 

از دهه۷۰ خورشیدی به بعد اما هنوز افراد زیادی هستند که 

به دلیل هزینه های سنگین مراقبت های سلامت، یا به خدمات 

مورد نیازشان دسترسی ندارند یا به واسطه هزینه های سنگین 

این  می شوند.  مواجه  جدی  مشکلات  با  سلامت  خدمات 

درحالی است که برخی افراد حتی با این که هزینه های زیادی 

دریافت  باکیفیت  خدمات  اما  می پردازند  سلامت  نظام  در 

نمی کنند. به همین علت است که اجرای دقیق سیاست های 

تامین مالی مورد انتظار است، چراکه اجرای صحیح و دقیق 

این سیاست هاست که می تواند به رفع معضلاتی که ذکر شد 

کمک کند. 

ایرادات لایحه، زیر ذره بین 

لایحه برنامه هفتم توسعه مصوب دولت سیزدهم که اکنون 

در حال بررسی در صحن علنی مجلس است در حوزه سلامت 

تامین  شاخص های  این که  ازجمله  دارد؛  اساسی  ایراد  چند 

مالی و عدالت در سلامت در این لایحه غایب است. همچنین 

در  نظام سلامت  عملکرد  کمی  ارزیابی  برای  که  سنجه هایی 

لایحه آمده، کفایت نمی کند و لازم است شاخص های مهمی 

هزینه های  از  مردم  مستقیم  پرداخت های  سهم  همچون 

فاجعه بار  هزینه های  با  مواجه  خانوارهای  درصد  و  سلامت 

»نظام  که  درحالی است  این  گیرد.  قرار  توجه  مورد  سلامت 

در لایحه  تکلیفی حوزه سلامت  احکام  از  به طورکلی  ارجاع« 

برنامه هفتم حذف شده که یکی از مهم ترین انحرافات این 

سیاست های  حتی  و  سلامت  کلی  سیاست های  از  لایحه 

لایحه  میان  این  در  می شود.  محسوب  هفتم  برنامه  کلی 

برنامه هفتم، بیمه های تکمیلی را محور قرار داده حال آن که 

درمان  بیمه  کردن  همگانی  بر  سلامت  کلی  سیاست های 

برای آحاد جامعه تاکید دارد. پوشش همگانی سلامت یکی 

تعهد  که  است  جهانی  جامعه  در  تاکید  مورد  موضوعات  از 

به همین علت  می رود.  به شمار  نیز  کشورها  همه  بین المللی 

محافظت مالی از مردم در قبال هزینه های ناشی از مخاطرات 

سلامت و بیماری ها از وظایف دولت ها محسوب می شود. در 

این میان، سطح بندی خدمات سلامت و استقرار کامل نظام 

ارجاع نیز در زمره وظایف نظام های سلامت محسوب می شود 

که بی توجهی و کم توجهی لایحه برنامه هفتم توسعه به این 

ورود  حوزه  این  به  مجلس  نمایندگان  می طلبد  موضوعات 

جدی داشته باشند. 

نگاهی به پرداخت های مردم از جیب

مالی  تامین  محل  چند  از  کشورمان  در  سلامت  نظام 

بیمه های  بیمه های سلامت،  می کند: بودجه عمومی دولت، 

یا  تکمیلی  بیمه های  خانوار.  جیب  از  پرداخت  و  تکمیلی 

هزینه های  از  کوچکی  بخش  هم اکنون  خصوصی  بیمه های 

را پوشش می دهند؛  جاری سلامت معادل ۹درصد هزینه ها 

بیمه هایی که منابع مالی آنها کلا به صورت حق بیمه توسط 

که  هم  درمان  اجتماعی  بیمه های  می شود.  تامین  مردم 

بیش از ۹۰درصد جمعیت کشور را تحت پوشش دارند و به 

ارائه می دهند  بستری  و  مردم خدمات سرپایی، تشخیصی 

به طورکلی به پرداخت حق بیمه ها توسط کارکنان و کارفرماها 

وابسته اند. در این میان بخش بزرگی از هزینه های سلامت 

در کشورمان از طریق پرداخت مستقیم از جیب خانوار تامین 

نشان  سلامت  مخارج  جهانی  پایگاه  داده های  می شود. 

می دهد که  تا سال ۹۹ ــ ۹۸ بیش از ۳۷درصد ازهزینه های 

سلامت در کشورمان را مردم مستقیما از جیب پرداخته اند. 

اصلی سیاست گذاران و  اهداف  از  یکی  که  این درحالی است 

برنامه ریزان سلامت در هر کشوری باید تامین امنیت مالی 

افراد در برابر بیماری هایی باشد که به پرداخت های گزاف از 

جیب و مواجهه با هزینه های کمرشکن و فقرزا منجر می شود. 

درواقع حفاظت مالی موثر دربرابر هزینه های سلامت یکی از 

مولفه های اصلی در اهداف توسعه پایدار سازمان ملل متحد 

این درحالی است که نگاهی به شاخص های هزینه ای  است. 

حساب های ملی سلامت کشورمان در سال۲۰۲۰ سیمای تامین 

مالی نظام سلامت ما را مخدوش نشان می دهد. براین اساس 

سرانه هزینه های جاری سلامت در کشورمان )مطابق گزارش 

آن سال( ۵۷۳دلار است که سرانه هزینه های پرداختی از جیب 

مردم ۲۱۲دلار معادل ۳۷درصد از هزینه هاست. 

کلی  سیاست های  تاکید  وجود  با  است  مشهود  که  آن طور 

سلامت مبنی بر مدیریت منابع مالی توسط نظام بیمه ای و با 

محوریت وزارت بهداشت، کماکان فقط ۳۰ درصد از هزینه های 

درصد   ۹ و  اجباری سلامت  بیمه های  توسط  جاری سلامت 

هزینه ها نیز توسط بیمه های درمانی داوطلبانه )بیمه تکمیلی( 

مدیریت می شود که از این حیث فاصله معناداری تا اجرای 

صددرصدی »پوشش کامل نیازهای پایه  درمان توسط بیمه ها 

و کاهش مردم از هزینه های درمان« به عنوان یکی از بندهای 

سیاست های کلی سلامت وجود دارد. این در شرایطی است 

که سهم هزینه های جاری سلامت کشورمان از تولید ناخالص 

داخلی نیز طبق گزارش سال۲۰۲۰، به ۵ درصد کاهش یافته 

درحالی که »افزایش سهم سلامت از تولید ناخالص داخلی و 

بودجه عمومی کشور« نیز از تکالیف مصرح در سیاست های 

کلی سلامت است. بنابراین انتظار می رود برنامه هفتم توسعه 

که آخرین قانون برنامه توسعه برای تحقق کامل اهداف سند 

همه  است  افق۱۴۰۱  در  ایران  اسلامی  جمهوری  چشم انداز 

هدف گذاری ها و تکالیف مندرج در سیاست های کلی سلامت 

را به انجام برساند.

شاخص های ارتقای عملکرد نظام سلامت 

پوشش کامل بیمه سلامت برای آحاد ملت

مشارکت مالی عادلانه

خانوارهای مواجه با هزینه های فاجعه بار

سهم پرداخت از جیب مردم 

سرانه پزشک به جمعیت

آگهی مزایده اتومبیل پرونده کلاسه : 140100420

 به موجب پرونده اجرائی کلاسه 140100420 بین خانم فریده احمدی به عنوان 

بستانکار و آقای عادل عازمیان به عنوان بدهکار ششدانگ دو دستگاه خودرو:

1-خودرو سواری سایپا به شماره پلاک انتظامی ایران 48-196 ب 73..

2- خودرو سواری پژو پارس به شماره پلاک انتظامی ایران 48 - 952 ج 93... 

•هر دو خودرو متعلق به آقای عادل عازمیان که به علت عدم پرداخت مهریه 

موضوع سند شماره 7400 -1394/7/21 دفتر ازدواج شماره 4 بوشهر که برابر نامه 

بازداشت  خودروها  راهور  مورخ1401/08/17   1613/8/175/01/47225731 شماره 

گردیده و در توقفگاه شهر بوشهر پارکینگ نصر می باشد و طبق گزارش کارشناسان 

رسمي دادگستري مشخصات آنان به شرح ذیل میباشد:

1( مشخصات اتومبیل خودرو سواری سایپا 132 به شماره پلاک انتظامی ایران 

48 - 196 ب 73. .

دارای رنگ نوک مدادی، دو محور، چهار چرخ، چهار سیلندر، مدل: 1390 ، شماره 

موتور: 4122527 ،شماره شاسی:47556 میباشد./

وضعیت موجود در زمان بازدید: وضعیت اطاق: سالم -- نیرو محرکه سالم و آماده 

بکار -- سیستم تعلیق  سالم است./

بخشهای هزینه بر: در صورت توقف بیش از 90 روز سه ماه لاستيكها و باطرى 

الزاماً تعویض شود. 

که طبق نظر كارشناس رسمی به مبلغ یک میلیارد و سیصد و پنجاه میلیون ریال 

ارزيابي شده است.

 2( مشخصات خودرو سواری پژو پارس ايكس. يو. سون به شماره پلاک انتظامی 

ایران 48 - 952 ج 93 ..

* دارای رنگ سفید روغنی، دو محور، چهار چرخ، چهار سیلندر، شماره موتور: 

230472 شماره شاسی: 834825 می باشد./

وضعیت خودرو )در زمان بازدید(: وضعیت اطاق سالم، بدون آسيب -- نیرو محرکه 

سالم، آماده بکار-- سیستم تعلیق سالم است./

بخش های تعویضی: در صورت توقف بیش از 90 روز سه ماه تعویض لاستيكها 

و باطری الزامی می باشد. 

که طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ دو میلیارد و هشتصد و پنجاه میلیون ریال 

ارزيابي شده است. 

مزایده چهارشنبه از ساعت 9 الی 12 مورخ 1402/08/17 واقع در پارکینگ نصر 

بوشهر )محل توقفگاه( از طریق مزایده به فروش می رسد. /

مزایده براي خودرو سواري سایپا بشماره پلاک 48 - 196 ب 73 از مبلغ یک میلیارد 

و سیصد و پنجاه میلیون ریال و

 مزایده برای خودرو پژو پارس بشماره پلاک ایران 48 - 952 ج93 از مبلغ دو 

میلیارد و هشتصد و پنجاه میلیون ریال شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادي 

نقداً فروخته می شد و کلیه هزینه های قانونی به عهده برنده مزایده است، مزایده 

حضوری و شرکت در جلسه برای عموم آزاد است و منوط به پرداخت 10 درصد از 

مبلغ پایه کارشناسی به حساب سپرده ثبت و تحت کلاسه واریز اعلامی و حضور 

خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است لذا خریدار یا خریداران می 

بایست تا قبل از شروع وقت مزایده اصل فیش واریزی مبلغ ودیعه را به همراه 

درخواست کتبی به اداره اجرای ثبت بوشهر تسلیم نمایند. ضمناً برنده مزایده 

مکلف است ما به التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به 

حساب صندوق ثبت تودیع نمایند و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش 

را به حساب سپرده واریز نکند مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه 

واریز خواهد شد. در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده 

تجدید می گردد. لازم بذکر است بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره 

تا  تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده باشد یا نشده باشد به 

عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد وجوه پرداختی بابت هزینه 

های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر اجرایی و 

حق مزایده نقداً وصول خواهد شد ./

تاریخ انتشار: سه شنبه مورخ 1402/08/02

شماره :526 م الف

اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان بوشهر  

نگاهی به بیماری هایی که حیوانات خانگی می توانند به انسان منتقل کنند

حیوانات خانگی علیه سلامت خانواده

 بی»اعتباری« بلای جان سلامت

 قصه نان و دندان

بیماری های دهان یکی از شایع ترین بیماری ها در سراسر جهان است. 

تمام  میان  در  درمان ها  گران ترین  همیشه  دندانپزشکی  درمان های 

بیماری های مزمن بوده است و بار اقتصادی زیادی هم بر افراد و هم 

بر سیستم های مراقبت بهداشتی تحمیل می کند؛ به طوری که براساس 

نتایج آخرین پیمایش هزینه درآمد خانوار درسال۱۴۰۰ درایران، سهم 

سلامت  هزینه های  جیب  از  پرداخت  ازکل  دندانپزشکی  خدمات 

درسطح کل جمعیت، ۲۱.۱۴درصد است؛

به این معنا که پس ازدارو با سهم ۳۱.۸۴درصد، خدمات دندانپزشکی 

در  این  بر  علاوه  دارد.  قرار  کل  از جیب  پرداخت  دوم سهم  رتبه  در 

بهداشت  سازمان  روش  براساس  که  کمرشکن  هزینه های  شاخص 

از  جیب  از  مستقیم  پرداخت های  رفتن  بالا  به صورت  جهانی 

پرداخت  ظرفیت  از  ۴۰درصد  و  مصرفی  هزینه های  ازکل  ۲۵درصد 

خانوار تعریف می شود، در سطح کل جمعیت و خانوارهای شهری، 

خدمات دندانپزشکی باعث بیشترین مواجهه با هزینه های کمرشکن 

بودن  گران  به رغم  می دهد  نشان  موارد  این  بوده  است.  سلامت 

درمان های دندانپزشکی، حفاظت مالی مردم در برابر هزینه های درمان 

دندانپزشکی بسیار ناچیز بوده، به گونه ای که افراد نیازمند به درمان را با 

هزینه های کمرشکن مواجه می کند. همچنین سلامت دهان و دندان 

در صورت اجرای برنامه های پیشگیرانه به خصوص در سنین شش و 

۱۲سالگی ارتقا می یابد. براساس آخرین آمار منتشر شده توسط سازمان 

نظام پزشکی ایران، سرانه دندانپزشکان عمومی و متخصص در ایران 

به ترتیب ۳۸ و شش دندانپزشک درهر ۱۰۰هزارنفر جمعیت است و 

همچون دیگر حوزه ها استان تهران با سرانه ۱۰۱ دندانپزشک عمومی 

وسیستان و بلوچستان  استان  برخوردارترین  ۱۰۰هزارنفر  هر  ازای  به 

از مهم ترین چالش های  با ۱۵دندانپزشک محروم ترین استان است. 

حوزه درمان هم همین موضوع عدم دسترسی جغرافیایی به خدمات 

دندانپزشکی است. از مطالعه ای که پیرامون این موضوع انجام شده 

می توان متوجه شد که در ایران به ازای هر ۱۰۰هزار نفر ۴۳ دندانپزشک 

حضور دارد در حالی که این نسبت در آمریکا ۴۸.۲، در انگلستان۵۵، در 

استرالیا ۴۳.۸ و در اتحادیه اروپا ۷۱ است. 

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان 
مجلس:

خشکیدن مصوبه واردات 

۳۰ میلیون قوطی شیرخشک  

مجلس  درمان  و  بهداشت  کمیسیون   سخنگوی 

در کشور  بحرانی شیرخشک  به وضعیت  اشاره  با 

میلیون   ۳۰ واردات  مصوبه  تاکنون  دولت  گفت: 

شیرخشک را اجرایی نکرده و ارز لازم را نیز در اختیار 

تولیدکنندگان داخلی قرار نداده است.

مجلس  درمان  و  بهداشت  کمیسیون   سخنگوی 

در کشور  بحرانی شیرخشک  به وضعیت  اشاره  با 

میلیون   ۳۰ واردات  مصوبه  تاکنون  دولت  گفت: 

شیرخشک را اجرایی نکرده و ارز لازم را نیز در اختیار 

تولیدکنندگان داخلی قرار نداده است.

شدن  بحرانی تر  علت  درباره  اسحاقی  سلمان 

وضعیت شیرخشک در کشور افزود: سوالی که در 

این خصوص مطرح است و دولت باید در خصوص 

آن پاسخگو باشد، این است که چرا بر خلاف مصوب 

هنوز  قوطی شیرخشک  میلیون  واردات 30  شدن 

هیچ وارداتی انجام نشده است؟

وی تاکید کرد: دولت مصوبه واردات را ثبت کرده 

به  مبرم  نیاز  کشور  در  اینکه  برخلاف  اما  است. 

انجام  اقدامی  هیچ  هنوز  دارد،  وجود  شیرخشک 

نشده است. اسحاقی عنوان کرد: این درحالی است 

که تولیدکنندگان داخلی نیز برای تامین مواد اولیه با 

مشکل رو به رو هستند.

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس در 

برای  نمایندگان مجلس  این پرسش که  به  پاسخ 

رفع این مشکل چه اقداماتی انجام داده اند؟ توضیح 

که  کردیم  سوال  بهداشت  وزیر  از  تذکری   در  داد: 

انجام  قوطی شیرخشک  میلیون  واردات 30  چرا   

نمی شود؟

وی درباره نظارت مجلس بر عملکرد وزارت بهداشت 

نامه  ایرادات  آیین  از  ادامه داد: یکی  نیز  و درمان 

داخلی مجلس این است که در  جریان رسیدگی به 

برنامه هفتم توسعه همه وقت مجلس به این مساله 

این  شد:  یادآور  اسحاقی  می کند.  پیدا  اختصاص 

ایراد در آیین نامه داخلی مجلس سبب شده هنگام 

کمیسیون های  توسعه  هفتم  برنامه  به  رسیدگی 

تخصصی مجلس برگزار نشود  و در  چنین شرایطی 

 وزیران مرجعی برای پاسخگویی در مجلس ندارند. 

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس بیان 

کرد: واردات 30 میلیون قوطی شیرخشک یکی از 

تکالیفی بود که وزارت بهداشت برای رفع مشکلات 

در نظر گرفت. اما نه فقط این مصوبه اجرا نمی شود، 

بلکه ارز دولتی برای تامین مواد اولیه نیز در اختیار 

قرار  کشور  شیرخشک  کننده  تولید  کارخانه   چهار 

نمی گیرد.   وی با بیان اینکه برای رفع مشکل کمبود 

شیرخشک نیاز است که دولت اقدامات لازم را انجام 

دهد، عنوان کرد: اگر واردات انجام نشود و ارز لازم نیز 

در اختیار تولیدکنندگان داخلی قرار نگیرد، شرایط بازار 

شیرخشک در کشورمان هر روز بحرانی تر می شود. 
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در  این نشریه:

زهرا  قدرتنما،

 سبحان قنبرپور، 

عبدالصمد شهریاری 

و ...

07733534872

چاپ کتاب های شما از یک نسخه 
تا صد هزار نسخه

صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ... 

پذیرفته می شود

انتشارات شروع

مسعود شجاعیتماشا

گزارش

جولیا بطرس خواننده مسیحی لبنانی، در یادداشتی 

واکنش  صهیونیستی  رژیم  دروغ های  و  جنایات  به 

نشان داد و تاکید کرد که فلسطین آزاد خواهد شد.

آثار  که  لبنانی  مسیحی  خواننده  بطرس  جولیا 

متعددی در حمایت از جبهه مقاومت دارد، با اشاره 

یادداشتی  در  صهیونیستی  رژیم  اخیر  جنایات  به 

نوشت: اسرائیل که به این سرزمین و ناموس تجاوز 

کرده و تاریخ سیاهش را بر روی قتل و آواره سازی و 

ترور بنا کرده، دشمنی که در دهه های گذشته به او 

حق ریختن خون های ما داده شده، اکنون مرتکب 

می شود.  فلسطین  در  ما  ملت  فرزندان  نسل کشی 

درباره کدامین حق حرف می زنید؟

وی افزود: وجدان جهان به آنان رحم نمی کند. امروز 

افشا  باید  جنایتشان  از  پر  تاریخ  که  است  روزی 

شود. در بیمارستان المعمدانی غزه قتل عام کردند و 

خواستند از این جنایت شانه خالی کنند اما هیچکس 

از آزاده های جهان حرف آنها را باور نکرد و ما در لبنان 

خوب می دانیم که از آنها قوانین بین المللی را مدام 

نقض کرده اند بی  آنکه کسی آنها را بازخواست کند.

بی گناه  فلسطینی   هزاران  اکنون  داد:  ادامه  بطرس 

می کشند  روزانه  را  پدران  و  زنان  کودکان،  جمله  از 

را  این  می خواهند  چگونه  بیند.  می  دارد  جهان  و 

پنهان کنند؟ از حالا آنان نیستند که داستان را روایت 

انسان های  بلکه ما روایت خواهیم کرد و  می کنند. 

آزاده  با ما روایت می کنند.

وی در پایان تاکید کرده است: ای مردم فلسطین، 

ما در کنار شما هستیم. قلب من، فکر من و وجدان 

من با شماست.

نمی شود.  فراموش  نمی میرد.این موضوع  فلسطین 

فلسطین آزاد خواهد شد.

این روزها پویشی با نام »شهر شعر« در حال برگزاری است و 

شعرهایی از شاعران در سطح شهر دیده می شود.

 به گزارش ایسنا، سازمان زیباسازی شهرداری تهران در  پویش 

»شهر  شعر« با همکاری خانه شعر نیما یوشیج اقدام به نصب 

و  شهر  در  شاعران  شعرهای  شامل  )آگهی نما(هایی  بیلبورد 

زیباسازی  سازمان  رئیس  صیادی،  رضا  است.  کرده  گذرگاه ها 

رونمایی  با  که  پویش  این  افتتاح  مراسم  در  تهران  شهرداری 

نیما  خانه  در  حسینی  سیدحسن  و  ابتهاج  هوشنگ  سردیس 

ایده ای است  آغاز پویش »شهر شعر«  بود، گفته است:  همراه 

که در آن در و دیوار شهر با شعر سخن بگوید. این ایده با تمام 

جذابیت هایش چالش های بسیاری نیز به همراه داشت.

کمتر  شاعران  تا  شاخص  شاعران  شعرهای  از  طرح  این  در 

شناخته شده استفاده شده و البته جای خالی نام بعضی شاعران 

مطرح و تاثیرگذار هم به چشم می خورد. نیما یوشیج، مهدی 

بهمنی،  محمدعلی  کدکنی،  شفیعی  محمدرضا  ثالث،   اخوان 

هوشنگ ابتهاج، قیصر امین پور،  فروغ فرخزاد، سهراب سپهری، 

گرمارودی،  موسوی  علی  دامغانی،  معلم  علی  منزوی،  حسین 

سیمین دخت وحیدی، محمدرضا آقاسی، حمید سبزواری، محمد 

کاشانی،  مشفق  محمودی،  سهیل  سلمانی،  محمد  صالح علا، 

حسین  محقق،  محمدجواد  حدادعادل،  غلامعلی  فیض،  ناصر 

حمیدرضا  عباسلو،  مژگان  طهماسب،  محمدرضا  زحمتکش، 

برقعی، فاضل نظری، حیدر منصوری، نغمه مستشار، حبیب الله 

شاعرانی    از   کاشانی  سپیده  و  حسینی  سیدسن  چایچیان،  

هستند که نامشان در این پویش مطرح شده و شعرشان در 

سطح شعر مشاهده می شود. 

محمد رسولی از مجریان پویش »شهر شعر« این پویش را ارج 

و قرب نهادن به شاعران و شعرشان و احترام به جریان ادبیات 

خوانده و درباره انتخاب شاعران نیز اظهار کرده است: هیئت 

انتخابی تشکیل شد تا خطاها به حداقل برسد چرا که وقتی بازه 

صدساله را در نظر می گیریم طبعا صدها شاعر می توانند در این 

زمانه بگنجند؛ بنابراین ما شاعران را محدود کردیم به بازه زمانی 

از نیما تا به امروز؛ قاعده دیگر این بود که متولدین دهه ۶۰ به 

بعد مدت نظر قرار بگیرند. 

لذا ۱۰۴ شاعر براین اساس مشخص شدند. علاوه بر این وقتی 

قرار است یک بیت خوب از شاعری انتخاب شود باید نکاتی در 

آن مدنظر قرار گیرد، بنابراین مواردی را چون اشعار امیدآفرین و 

یا اشعاری که مناسب برای مخاطب عام و خاص بوده و زودفهم 

باشند لحاظ کردیم. 

 این پویش با خطاهایی نیز همراه بوده مثلا استفاده از چهره 

سهراب   عنوان  به  تصویری  شاعر؛  یک  جای  به  سینماگر  یک 

سپهری در کنار شعر این شاعر و نقاش منتشر شده که تصویر او 

نیست بلکه تصویری از »علی  قوی تن«، کارگردان سینماست که 

نقش سهراب را در فیلم »رویای سهراب« بازی کرده است. 

 علیرضا نادعلی، سخنگوی شورای شهر تهران در توضیح این 

اتفاق گفته است: دیکته نانوشته غلط ندارد و با توجه به این 

حجم تولیدات فرهنگی برخی خطاها ممکن است رخ دهد که 

مثلا عکس بازیگر فیلم سهراب سپهری به عنوان چهره سهراب 

اکران شد که البته من به بوستان زیباسازی تاکید کردم که حتما 

خروجی های کار را یک بار به صورت دقیق چک کنند.

همچنین در کنار انتخاب بعضی نام ها، انتخاب برخی از شعرها 

در فضای مجازی با واکنش هایی همراه شده است؛ مثلا شعر 

فروغ »و در شهادتِ یک شمع/  راز منوّری است که آن را / آن 

آخرین و آن کشیده ترین شعله، خوب می داند« یا شعر حسین 

بیاتی »دو هفته ای است که ظرف نبات من خالی است/ و چای 

می خورم و حسرت خراسان را«.

فیض،  ناصر  چون  شاعرانی  حمایت  و  همراهی  با  طرح  این 

کسبی  حبیبی  محمود  و  بیابانکی   سعید  مودب،  علی محمد 

همراه بوده که آن را ایده  خوبی خوانده اند که رنگ و بوی شهر را 

تغییر داده و مردم را با شعر آشتی داده و شعر را به میان مردم 

بازمی گرداند. 

پایین  و  نامش  زدن  خط  خواهان  امینی  اسماعیل  مثلا  البته 

آوردن بیلبورد شعرش شده بود.

شعر

خبر

خبر یادداشت

واکنش جولیا بطرس 
مسیحی به جنایات رژیم 

صهیونیستی

آخرین وضعیت پرونده قتل داریوش مهرجویی

کتاب زنان تنگستان سال ۱۴۰۲ به همت مرتضی کرمی با همکاری نشر هامون نو و 

با مقدمه استاد سیدقاسم یاحسینی در ۹۶ صفحه منتشر شده است.

کتاب، ۱۴ فصل دارد که به ترتیب به کلیات، پیشینۀ مطالعات، نگاهی به موقعیت 

زنان بوشهری و تنگستان در دورۀ قاجار و پهلوی، تکاپوی زنان تنگستانی در مبارزات 

ضد استعماری، خیری دختر باقرخان، خیرالنسا خواهر رئیسعلی، شهین خانم مادر 

زایرخضرخان،  خواهران  رئیسعلی،  خواهران  زایرخضرخان،  مادر  زلیخا  رئیسعلی، 

نوۀ  گل اندام شهیدی  و  زایرخضرخان  زنان  رئیسعلی،  زنان  زایرخضرخان،  دختران 

رئیسعلی دلواری پرداخته است. 

از ارزش های کتاب، افزون بر مطالب مفید و خواندنی، تصاویر و فراوانی منابع دستِ 

اولی است که نویسنده به کار برده است.

و  تنگستان  زنان  از  بعضی  مورد  در  که  ارزشمندی  و  منسجم  و  تاریخی  اطلاعات 

مقدمه  افزوده است.  کار  غنای  به  شده،  ذکر  آن  در  تاریخی  جریان  های  از  برخی 

خوب و درازدامنی که قبل از معرفی زنان در کتاب گنجانده شده، محور پژوهش 

را دانشگاهی  تر به جلو حرکت داده و برای خوانندگان مفید و بایسته شده است. 

اشارات خوب و سنجیده به جریان ها و زاد و ولدها در کنار تاریخ دقیق آن ها، جنبۀ 

تاریخی کتاب را مستند و قابل ارجاع کرده است.

در بخش مصاحبه با صفیه زنده بودی با وجود مختصربودنِ این مصاحبه، بسیاری از 

تاریخ شفاهی زنان و چگونه زیستن شان در دهه  های بیست، سی و چهل مشخص 

شده است. نام داروها و غذاها و نحوه زاد و ولد و مراسم عزا و عروسی و… در این 

مصاحبه تا حدودی باز و گشوده شده است.

نوشته های  و  دیولافوآ  مادام  سفرنامه  از  ارزشمند  اطلاعاتی  ارائۀ  با  ادامه  در 

سدیدالسلطنۀ کبابی و ارائه عکس ها و نقاشی  هایی از همین افراد به انضمام کتاب 

ایران، کلده و شوش به گونه  ای ارزشمند اطلاعاتی کتبی و تصویری در کتاب زنان 

تنگستان منقّش کرده است.

در ادامه به تأسیس نخستین مدرسه دخترانه ابتدایی و راهنمایی و دبیرستان در 

تنگستان پرداخته است که »در سال ۱۳۳۳ خورشیدی، دبستان دخترانه ای به نام 

شهناز )پروین اعتصامی( برای اولین بار در اهرم شروع به کار کرد. در روز اول مهرماه 

سال ۱۳۳۳ خورشیدی و در زمان نمایندگی آقای جاج سیدمحمدصادق نبوی، اولین 

مدرسه به سبک نوین و دولتی به طور رسمی برای دانش  آموزان دختر افتتاح گردید.«

در سال ۱۳۵۶ مدرسه ای با دو کلاس درس و به نام »نوبنیاد« شروع به کار کرد. اولین 

مدیر مدرسه خانم کیمیا مهرآور بود. 

محل مدرسه در زمان افتتاح یک منزل شخصی متعلق به حاج عباس کریمی زاده 

در اهرم بود. در سال ۱۳۶۴ نیز برای آموزش دختران منطقۀ دلوار، مدرسه راهنمایی 

دخترانه به نام »بنت الهدی« در دلوار تأسیس شد. در سال ۱۳۵۸ نیز در زمان ریاست 

عبدالمحمد جمهیری، نخستین مدرسه دبیرستان دخترانه در شهر اهرم با نام »سمیه« 

نام  با  دلوار  منطقه  در  دبیرستان دخترانه  اولین  نیز  در سال ۱۳۷۰  راه  اندازی شد. 

»زینبیه« شروع به کار کرد.

در این کتاب از عکس زنده  یاد ماه نساء کرمی از زنان خیّر که با اهداء خانه مسکونی 

خود در اواخر دهه بیست شمسی به راه اندازی مدرسه »دادگر« باغک تنگستان کمک 

کرده، نیز رونمایی شده است.

مبارزات ضد  در  تنگستانی  زنان  برای شناخت  تکاپویی  ادامه  در  کتاب،  نویسندۀ 

استعماری علیه دولت انگلیس در خلال جنگ جهانی اول داشته است که در این 

بخش نیم نگاهی به جایگاه و نقش بانوان بوشهری در مبارزه علیه استعمار انگلیس 

داشته و بیان کرده که »بیش از هرجای استان بوشهر در رزم علیه نیروهای انگلیسی 

در خلال جنگ جهانی اول، از زنان تنگستانی و دشتستانی نام برده شده است.«

او در جایی گله مند شده که »در زمینه مبارزات مردان تنگستان در مقابل یورش و 

انگلیس به بوشهر بسیار سخن گفته شده، ولی کمتر به نقش زنان  استعمارگران 

تنگستانی در زمینه مبارزات و سلحشورهای آنان سخن رانده شده است.« به نظر 

نگارنده این سطور، گله و اندوه آقای کرمی کاملًا منطبق با واقعیت و حق و انصاف 

است.

 متأسفانه با حضور متن مردانه و تسلط مردان به متن، این رویکردِ نه چندان جالب 

در همه زمینه ها در تاریخ قاجار و قبل از آن و پهلوی در این قسمت جنوب کشور رخ 

داده است که تاریخ از زنانی که دوش به دوش مردان در تمدن و فرهنگ کوشیده  اند 

یا هیچ سخن نگفته یا به ندرت سخنی رفته که چندان مشکلی از نبودِ اطلاعات 

تاریخی زنان حل نشده است.

در بخش های بعدی کتاب که در واقع قسمت اصلی کتاب است به معرفی خیری 

دختر باقرخان تنگستانی، خیرالنساء یا کَل خیری خواهر رئیسعلی دلواری، شهین 

خانم مادر رئیسعلی، زلیخا مادر زایرخضرخان تنگستانی، خواهران رئیسعلی دلواری، 

زایرخضرخان  زنان  دلواری،  رئیسعلی  زنان  تنگستانی،  خضرخان  زایر  خواهران 

تنگستانی و گل اندام شهیدی نوۀ شهید رئیسعلی دلواری پرداخته است.

نگارنده این سطور نیر با جناب استاد سیدقاسم یاحسینی بزرگوار موافق است که کار 

بسیار ارزشمندی صورت گرفته است و اگر با پژوهش  های بنیادی تری مانند حضور 

زنان تنگستان در تولید امرار معاش و کشاورزی و موارد دیگری مانند حضورشان در 

انقلاب ۵۷ و نگاه مردسالارانه به آنها، شیوه پوشش، سبک زندگی و … کتاب را همراه 

می کرد، شاید کار بهتر، قلم می خورد و این که نگاه وی به زنان تنگستان در کتاب صرفاً 

نگاه تاریخی بوده و اگر مبانی نظری خود را بر اساس نگاه ادبی و فرهنگی هم مرتبط 

می کرد و در این میان از زنان نویسنده و شاعر و هنرمند هم دستِ کم نامی برده 

می شد، به نظر می رسید که بهره ای کامل تر نصیب خواننده می  شد.

شاید هم نویسنده در این کتاب طرح و بنیاد کار خود را بر همین اساس گذاشته و 

برای خود برای نوشتن این اثر چارچوبی در نظر داشته که بیش از این فراتررفتن را از 

چارچوبِ کار خود بیرون می دانسته و ضرورتی نمی دیده است.

 البته که این اندک مواردی که اینجانب در اینجا و جناب یاحسینی عزیز در مقدمه 

ذکر کرده ایم، سر مویی از ارزش این اثر فاخر نخواهد کاست و برگ کوچکی از باغ 

زیبای این پژوهش را پژمرده نخواهد کرد؛ زیراکه هر کسی در نوشتن دستی داشته 

باشد، می داند که از هیچ به معنای تام و کامل، این آثار زیبنده را به زیور طبع آراسته 

کردن و به مرحله چاپ رسان، چقدر سخت است.

همان طور که آقای کرمی عزیز هم در مقدمه اشاره کرده، نبود هیچ اطلاع تاریخی 

و سند درستی در مورد زنان در گذشته، کار را بر هر پژوهشگری سخت و سخت تر 

می کند. 

به هر حال، فرهنگ این مرز و بوم سپاسگزار این پژوهشگر و دیگرانی است که با 

وجود همه سختی ها قلم را از دست ننهاده و همچنان برای آیندگان می نویسند. 

کرمی افزون بر این اثر، آثار موفقی نیز در زمینه تاریخ آموز و پرورش استان دارد که 

در کنار دیگر کارهای تاریخی و ارزشمند او در زمرۀ منابع دست اولی است که برای 

دیگر پژوهشگران، بسیار سودمند و ارزنده است.

نگاهی به کتاب 
»زنان تنگستان«  از 

مرتضی کرمی

آخرین  درباره  البرز  استان  دادگستری  کل  رئیس 

و  مهرجویی  داریوش  قتل  پرونده  وضعیت 

همسرش وحیده محمدی فر توضیحاتی ارائه کرد.

به گزارش ایسنا به نقل از  روابط عمومی دادستانی 

کل  رئیس  فاضلی هریکندی،  حسین  کشور،  کل 

و  عمومی  دادستان  مددی  حسن  و  دادگستری 

با  دیدار  در  امروز  صبح  البرز  استان  مرکز  انقلاب 

وضعیت  آخرین  تشریح  به  کشور  کل  دادستان 

همسرش  و  مهرجویی  داریوش  قتل  پرونده 

و  الاسلام  حجت  دیدار  این  ابتدای  پرداختند.در 

المسلمین موحدی از زحمات همه کسانی که در 

شناسایی و دستگیری متهمان این پرونده خدمت 

و تلاش کردند قدردانی کرده و گفت: لازم است 

و  استان  در  قضایی  محترم  همکاران  و  شما  از 

شهرستان که با مدیریت صحیح، حضور به موقع در 

صحنه، شناخت جوانب حادثه و صدور دستورات 

دستگیری  و  شناسایی  موجبات  مناسب  قضایی 

متهمان پرونده را فراهم نمودید قدردانی و تشکر 

نمایم.وی ادامه داد: با دستورات بموقع و مدیریت 

روزی  شبانه  تلاش  و  استان  دادگستری  خوب 

همکاران پزشکی قانونی و همچنین اقدامات فنی 

و تخصصی خوب همکاران فراجا، بحمدالله متهمان 

در یک مدت کوتاه شناسایی و در چنگال عدالت 

محترم  همکاران  همه  از  دارد  جا  و  گرفتند  قرار 

نیروی  و همچنین  قانونی  پزشکی  و  دادگستری 

انتظامی هم تشکر و قدردانی داشته باشم.

دادستان کل کشور با بیان اینکه رسیدگی به این 

و  بوده  اهمیت  حائز  مختلف  جوانب  از  پرونده 

این خصوص  در  رئیس محترم قوه قضاییه هم 

دستورات ویژه ای صادر کردند گفت: در این راستا 

بنده هم به صورت جدی با مسئولان قضایی استان 

در تماس بوده که بحمدالله زحمات نتیجه داده و 

متهمان دستگیر شدند. موحدی یکی از آثار خوب 

وقوع  از  کوتاه پس  فاصله  در  متهمان  شناسایی 

دانست  جامعه  روانی  امنیت  تامین  را  جنایت 

اذهان  برای  که  این چنینی  پرونده های  گفت:  و 

مردم حساسیت خاص خود را دارد اگر با سرعت و 

دقت مناسب رسیدگی شود احساس امنیت را به 

شهروندان و جامعه تزریق می نماید.

مرحوم  قتل  پرونده  جزئیات  جدیدترین  تشریح 

مهرجویی و همسرش

کل  رئیس  فاضلی هریکندی،  حسین  ادامه  در 

دادگستری استان البرز به تشریح اقدامات انجام 

مرحوم  قتل  پرونده  متهمان  دستگیری  در  شده 

و  پرداخته  اش  مرحومه  همسر  و  مهرجویی 

موضوع  حادثه  از  اطلاع  از  بلافاصله پس  گفت: 

پیگیری  ویژه  کارگروه  و  گرفته  قرار  کار  دستور  در 

پرونده با مسئولیت رئیس کل دادگستری استان 

و با عضویت فرمانده فراجا و رئیس پلیس آگاهی 

استان البرز، دادستان مرکز استان، معاون پیگیری 

البرز،  استان  کل  دادگستری  خاص  پرونده های 

رئیس دادگستری و دادستان فردیس و بازپرس 

ویژه پرونده تشکیل شد.

وی ادامه داد: در همان ابتدا تمامی سناریوها و 

احتمالات در نظر گرفته شده و پس از بررسی و 

تعداد  احتمالی،  مظنونین  و شناسایی  تحقیقات 

در  آنان  از  فشرده  تحقیقات  و  بازداشت  نفر   ۲۰

جهت رسیدن به سرنخ های بیشتر در دستور کار 

قرار گرفت.

کرد:  اظهار  البرز  استان  دادگستری  کل  رئیس 

فعالیت  و  تخصصی  های  روش  با  خوشبختانه 

و  یافته  به سرنخ های خوبی دست  روزی  شبانه 

مشخص گردید که ۳ نفر از متهمان اصلی پرونده 

در بین دستگیرشدگان اولیه هستند و لذا تمرکز بر 

روی آنها قرار گرفته و پس از ساعت ها بازجویی 

و تحقیق و استناد به ادله های موجود متهمین به 

حضور فرد چهارم درپرونده اقرار کرده و مشخص 

شد که در شب حادثه ۴ نفر در محل جنایت حضور 

داشته و لذا پس از صدور دستور قضایی نفر چهارم 

هم بازداشت شده و تحقیقات در این مرحله به سر 

انجام رسید.فاضلی هریکندی در ادامه به تشریح 

متهمین  توسط  آنها  انگیزه  و  قتل  وقوع  نحوه 

پرداخت و گفت: متهمان از قبل با متوفیان آشنایی 

داشته و متهم اصلی در برهه ای از زمان نیز باغبان 

دلیل  به  و  است  بوده  مهرجویی  مرحوم  ویلای 

مسائل مالی و ادعای داشتن طلب ۳۰ میلیونی از 

مرحوم کینه گرفته و با قصد و هدف انتقام دست 

کرد:  خاطرنشان  است.وی  زده  جنایت  این  به 

متهمان به دلیل اینکه ویلا دارای حصارهای بلند 

نبوده به راحتی وارد حیاط شده و متوجه می شوند 

درب ورودی ساختمان نیز باز می باشد و لذا بدون 

دردسر وارد منزل شده و مرتکب جنایت می شوند.

فاضلی هریکندی افزود: بر اساس اقاریر به دست 

آمده، مرحوم مهرجویی در زمان ورود متهمان به 

منزل در حال تماشای تلویزیون بوده و مرحومه 

که  داشته  حضور  همانجا  در  نیز  محمدی فر 

متاسفانه با حمله به سمت مرحوم مهرجویی در 

ابتدا ضرباتی را با چوب به سر متوفی وارد کرده 

و سپس با ضربات چاقو به ناحیه گردن وی را به 

قتل رسانیده اند.

داد:  ادامه  البرز  استان  دادگستری  کل  رئیس 

مرحومه محمدی فر نیز پس از ورود افراد به منزل 

به سمت اتاق خود فرار کرده اما متهمان با تعقیب 

را  او  چاقو  ضربات  با  نهایتا  او  با  درگیری  و  وی 

هم به قتل رسانیده و پس از سرقت دو دستگاه 

گوشی تلفن همراه و مقادیری طلا از محل جنایت 

متواری می شوند.فاضلی هریکندی گفت: شناسایی 

و دستگیری متهم چهارم در بررسی و کشف ابعاد 

پرونده نقش مهمی داشت گفت: چاقو  مختلف 

نفر  اختیار  در  سرقتی  همراه  تلفن  گوشی های  و 

چهارم بود که پس از دستیگری این فرد، سرنخ های 

موجود کامل و ابعاد تحقیقات کامل تر شد.

وی در خصوص انگیزه قتل توسط متهمان گفت: 

فعلا بر اساس اقاریر، سه متهم اول با هدف انتقام 

و قتل به محل حادثه رفته و مرتکب جنایت شده 

و متهم چهارم که با تحریک سه نفر اولی مرتکب 

این  وارد  سرقت  انگیزه  و  هدف  با  گردیده  جرم 

استان  دادگستری  کل  است.رئیس  شده  پرونده 

البرز در خصوص ابعاد دیگر این جنایت گفت: در 

این پرونده ما به تحقیقات و اطلاعات به دست 

آمده اکتفا نکرده و هرگونه احتمالی را در دستور کار 

قرار می دهیم. چراکه معتقد هستیم در کنار سرعت 

باید دقت و ظرافت را هم به کار برده و نباید از هیچ 

احتمالی به سادگی عبور کرد.فاضلی هریکندی در 

خصوص زمان رسیدگی به پرونده و صدور رای هم 

گفت: در حال حاضر پرونده در دادسرا در حال انجام 

فرآیند خود می باشد و پس از صدور کیفرخواست 

پرونده در اختیار دادگاه قرار خواهد گرفت و قطعا 

در این خصوص هم اطلاع رسانی های لازم صورت 

خواهد پذیرفت.

شعرهایی در سطح شهر و چند نکته

بشیر علوی 

انقلاب  عالی  شورای  دبیر  خسروپناه  الاسلام  حجت 

ارشاد  فرهنگی در نشست مدیران وزارت فرهنگ و 

اسلامی گفت: در فرهنگ گفت وگو خیلی مهم است. 

کنند. شما سریال های  با هم گفت وگو  اصحاب هنر 

خانگی را ببینید. مصرف دخانیات و مشروبات اللکی و 

قماربازی در فیلم ها دیده می شود. آیا اینها در تقویت 

خانواده است. خط قرمز ما در فیلم و سریال خانواده 

است.  اکثر سریال ها تبلیغ جنایت و کشتار است. هر 

قسمتی نقشۀ قتل یک نفر است. بعد می گوییم چرا 

بعضی از قتل ها در جامعه اتفاق می افتد. یک کسی 

از این سریالها و فیلمها آمار بگیرد چند تا در تحکیم 

می توان  بپذیرند  عقلانیتی  با  باید  است؟  خانواده 

ارزش های  حال  عین  در  که  ساخت  خوب  فیلمی 

اسلامی را رعایت کرد. پیام فیلم های ما چیست و چه 

اثری در تحکیم خانواده می گذارد؟

خسروپناه ادامه داد: در حوزۀ موسیقی نیز همین طور 

است. خیلی از ابهامات موسیقی را هنوز حل نکردیم. 

خیلی مباحات موسیقی را حرام کردیم. هیچ یک از 

دستگاه ها و سازهای موسیقی ما غنای لهوی ندارد. هم 

دستگاه ها و هم سازها را می شناسم.

انتقاد خسروپناه از 
سریال های شبکه نمایش 

خانگی


